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сметките за отопление 
тръгнаха нагоре. след по-
редното поскъпване на при-
родния газ, още от този ме-
сец хилядите домакинства, 
които използват синьото 
гориво за отопление, ще 
плащат по-високи фактури. 

Засега без промяна ос-
тават цените на тока и пар-
ното. спрямо предишна-
та зима обаче сметките за 
всички потребители ще са 
значително по-високи. Ос-
вен това абонатите на топ-
лофикационните дружества 

ги очакват и допълнителни 
разходи, тъй като от тази 
година започва масовата 
подмяна на топломерите с 
устройства за дистанцион-
но отчитане. 

Междувременно необи-
чайно високите температу-

ри през последния месец на 
миналата година доведоха 
до спад в потреблението на 
електроенергия в България 
с приблизително 4% на го-
дишна база.

Генерален 
ремонт

ПрестъПността нараснала с 2,2%

сметките за топло 
тръгнаха нагоре
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От януари до ноември 2022 г. престъпността е нараснала с 2,2%. 
Най-много са се увеличили телефонните измами, кражбите на МПС, 
домашното насилие и броят на пияните шофьори.

т септември главният секретар на 
МвР Петър тодоров успокоява, че 40 
служители са помагали с години на 
Георги семерджиев, който уби през 
юли с автомобила си две момичета 
на бул. “Черни връх” в столицата. 
От септември ръководството на МвР 
уверява, че ще накаже “чадърите” и 
“нерегламентираните контакти”. те-
първа щели да връчват заповеди с на-
казания - от порицание до уволнение. 
От МвР обаче упорито отказват да 
споменат колко ще бъдат отстранени 
от системата. Да прощават, но пори-
цанието по-подхожда за неизгладени 
панталони и мръсни обувки в строя...

тревожно е, че 40 служители на 
МвР са помагали на “единия семер-
джиев”. в страната има дирекции, 
в които няма 40 униформени, и въ-
трешният министър иван Демерджи-
ев го знае по-добре от нас. както знае, 
че може би има още поне 100 по 40, 
които обгрижват бандити, трафикан-
ти, каналджии и апаши, парцелирали 
МвР от години.

не се тревожим, че слагаме и су-
хото, и мокрото в кюпа. Ръководство-
то на МвР да изпитва угризения, че 
позволява с действие и бездействие 
гнилите ябълки в системата да раз-
валят и здравите. и че знае откъде се 
вмирисва рибата, но нищо не прави. с 
“козметични” мерки МвР се превър-
на в онова, което е. и днес са нужни 
неимоверни усилия, за да разберем 
кои са добрите и кои са лошите. едно 
е сигурно - машината, наречена МвР, 
се нуждае от генерален ремонт.

О

Ина МИХАЙЛОВА
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Христо Ботев -
175 години
Безсмъртие
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над 300 
лекарства 
лиПсват у нас

В храма “Сурп Хач” (“Свети Кръст”) в Бургас дер Храч Мурадян от арменската църква 
“Сурп Кеворк” от Пловдив отслужи тържествена Света литургия за арменската Бъдни вечер

вкадър

евросъюзът 
с временни мерки
за Полетите
от китай

СниМкабта

Божидар джокин:
сПасителите са 
доБроволци, 
но винаги се отзовават

БсП Против 
Панаирът 
в Пловдив 
да стане частен
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  �
Юлия КУЛИНСКА

“БСп сме категорично против пло-

вдивският панаир да бъде частна собстве-

ност. той е национално богатство, затова 
от трибуната на народното събрание пре-

ди месец сигнализирахме общественост-

та, че общинските съветници на ГеРБ 
са готови да продадат това национално 
богатство”, заяви депутатът от “БСп за 
България” от пловдив Иван петков на 
брифинг в парламента.

той припомни, че още преди три месе-

ца Градската организация на БСп в плов-

див е взела решение, което е изпратила и 
до общинските съветници и медиите, с ко-

ето са се разграничили от хората, влезли в 
Общинския съвет от листата на “БСп за 
България”. “не един път сме информира-

ли пловдивчани и отново заявяваме ясно, 
че това са лица, изцяло контролирани от 
Георги Гергов. Същото се случи и във Ва-

рна, където под диктовката на кмета Иван 
портних съветниците на ГеРБ гласуваха 
да се върнат акциите на Гергов. Съветни-

ците на БСп бяха против. За това реше-

ние корнелия нинова като вицепремиер 
изпрати писмо към областния управител, 
за да бъде спряна сделката. Беше заведе-

но и дело в Административния съд”, ко-

ментира петков.
“направихме всичко възможно да 

бъде сигнализирана и прокуратурата и 
вече дълги месеци няма никакъв отговор. 
А още преди две години главният проку-

рор заяви, че ще направи проверка, и нека 
най-накрая се задейства”, призова петков.

пловдивският панаир да бъде обявен 
за паметник на културата с местно значе-

ние предложиха пък депутати от ДБ.  
припомняме, че липса на кворум на 3 

януари попречи да се проведе извънредна 
сесия на Общинския съвет в пловдив за 
бъдещето на панаира. на нея беше пред-

видено да се преразгледа решението как 
да гласува представителят на община 
пловдив на предстоящото Общо събра-

ние на акционерите на дружеството “пъл-

дин туринвест”, насрочено за 9 януари. 
Основна точка е увеличаване на капита-

ла на дружеството чрез апортирането в 
него на притежаваните от община Варна 
29 на сто от панаира. След прехвърляне-

то се очаква делът на бизнесмена Георги 
Гергов в изложбения център да нарасне 
на 79,36 процента, а община пловдив 
да стопи своите 25 процента участие на 
20,64 на сто. Съществуват хипотези, че 
бизнесменът е предприел офанзива през 
последните месеци да увеличи контрола 
си в панаирното дружество заради стре-

меж за ново строителство.

над 250 хил. пациен-

ти потърсили помощ в 
“пирогов” през 2022 г., 
съобщиха от спешната 
болница. От тях близо 
50 хил. души се нало-

жило да останат за бол-

нично лечение, като се 
наблюдава завишение 
на пациентите през вто-

рото полугодие.
Сред най-натоваре-

ните звена са травмато-

логия, вътрешни болести 

и кардиология, неврохи-

рургия, детска травмато-

логия и педиатрия.
през празнични-

те дни Бъдни вечер, 
Рождество Христово и 
нова година 6700 души 

са потърсили помощ в 
спешните кабинети на 
уМБАЛСМ “н. И. пи-

рогов”. Сред най-нато-

варените спешни каби-

нети са педиатричният, 
травматологията - и за 

възрастни, и за деца, ка-

бинетите по кардиоло-

гия и вътрешни болести, 
по хирургия - за въз-

растни и за деца. трима 
младежи (две момичета 
и едно момче) са хоспи-

тализирани в токсико-

логията на “пирогов”. 
те са имали между 1-2 
промила алкохол, но в 
средата на седмицата 
вече не са пациенти на 
болницата.

  �
Деси ВЕЛЕВА

Столичани се канят да 
пратят жалба до омбудсма-

на на Столичната община 
заради премахването на 
някои абонаментни карти 
за градския транспорт. В 
започнала подписка, която 
вече е намерила подкрепа 
от над 300 души, хората се 
оплакват от злоупотреба с 
монополно положение на 
Центъра за градска мобил-

ност и дискриминиращо 
решение на Столичния об-

щински съвет.
СОС смаза хиляди се-

мейства и работещи хора 
в София чрез премахване 
на едномесечната карта за 
една линия наземен град-

ски транспорт, се твърди 
в петицията. Семейства с 
три деца, които досега пла-

щаха по 9 лева на месец на 
дете, сега вече трябва да 
дават по 20 лева на месец 
на дете, което е повече от 
двойно увеличение. това 

се налага заради отмяната 
на едномесечните карти 
за една линия и оставаща-

та алтернатива да се купи 
карта за всички линии.

“Семейства с един ра-

ботещ, хора работещи на 
заплата под средната за 
страната и други честно 
трудещи се граждани на 
София сме принудени да 
плащаме по 50 лева вмес-

то досегашните 23 лева 
- също двойно”, пишат 
недоволните. те са кате-

горични, че ЦГМ като мо-

нополист в София поставя 
хората в безизходица. В 
петицията се настоява за 
връщането на абонамент-

ната карта за една линия 
от градския транспорт.

От Центъра за градска 
мобилност пък публику-

ваха разяснения за купува-

нето и валидирането на би-

лета за градски транспорт 
в София, който може да 
бъде закупен от шофьора 
на превозното средство. 

Коментар на стр. 6

Община “тунджа” 
изпрати най-успешната 
година в цялата й 35-го-

дишна история, съобщи 
кметът Георги Георгиев 
на първия за новата 2023 
г. брифинг. 

Общината е завър-

шила годината с най-ви-

сокия бюджет - над 37 
млн. лв., и с най-висо-

ките собствени приходи 

- 10,5 млн. лв. Чрез тях е 
реализирана най-голяма-

та строителна програма 
като брой обекти и като 
подобрена инфраструк-

тура в най-много насе-

лени места, основно по 
уличната мрежа. 

преходният остатък 
в бюджета от 2022 г. е 
почти 7 млн. лв., сред ко-

ито са и целевите сред-

ства от 2,7 млн. лв. за 
основен ремонт на пътя 
жп гара тенево-Генерал 
Инзово.

Собствените прихо-

ди на общината са из-

пълнени на 110,12% от 
актуализирания план, 
който беше завишен с 2 
млн. лв. през годината в 
частта постъпления от 
продажби. Изпълнение-

то на имуществените и 
другите местни данъци е 
129%, приходи и доходи 
от собственост са изпъл-

нени на 119%, приходи-

те от концесия - 122,6%.
преходният остатък 

е основата, върху която 
общината ще стъпи като 
начало за новата година, 
без да има приет бю-

джет. 

над 300 лекарства липсват в ап-

течната мрежа, част от тях са анти-

биотиците, заяви председателят на 
Асоциацията на собствениците на 
аптеки николай костов.

За деца липсват 23 суспензии 
(например сиропи за деца с ибуп-

рофен), което е притеснителното, 
защото са твърде много. костов 
прогнозира, че с ръста на респира-

торните заболявания вероятно про-

блемът ще се задълбочи, а липсите 
са започнали още от началото на 
декември. по думите му не износът 
е причината за проблема с антиби-

отиците, а увеличеното търсене, 
като този декември е било двой-

но повече спрямо същия месец на 

2021 г. Според него дистрибутори-

те не са предвидили двойно повече 
количества, а вече е късно за нови 
договори за доставки, защото биха 
пристигнали след 6-8 месеца.

В последните дни са дошли 4 
от сериозно липсващите лекарства, 
сред които пулмикорт и вентолин, 
но те бързо са свършили, казва 
костов.  

някои аптеки в Бургас също за-

почнаха да изчерпват количества-

та от определени лекарства, обяви 
Любима Бургазлиева, председател 
на Регионалната фармацевтична 
колегия. по думите й  причината е 
увеличеното търсене заради ръста 
на респираторни заболявания. И тя 

подчерта, че не навсякъде има си-

ропи за деца. В аптеките, които са 
до поликлиники и до лекарски ка-

бинети, количествата е изчерпват 
малко по-бързо. по думите на Бур-

газлиева в аптеките в областта няма 
драстични липси на различни гру-

пи антибиотици, а след 15-20 яну-

ари ще започнат новите доставки и 
част от тях ще бъдат преодолени. 
Относно инхалаторните продукти 
- кортикостероидите, снабдяване-

то е по-затруднено. Аптеките ги 
получават в по-малки количества. 
Според Бургазлиева за значително 
подобряване на ефикасността на 
лечението би допринесла предва-

рителната антибиограма.  

БСП е против панаирът в Пловдив
да стане частна собственост
СигнализирахмепрокуратуратазадействиятанаГеоргиГергов,
новечемесецинямарезултат,заявиИванПетков

СнИмкаБТа

Четвърт милион души минаха през „Пирогов” за година

Столичани с жалба 
до омбудсмана заради  
картите за транспорт

Община „Тунджа” отчете 
най-успешната си година

Над 300 лекарства липсват у нас
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“От януари до ноември 
2022 г. престъпността е на-

раснала с 2,2%, а разкривае-

мостта - с 2,9 на сто. Отчита 
се значителен ръст при те-

лефонните измами, проти-

возаконните отнемания на 
моторни превозни средства 
и деянията, извършени в ус-

ловия на домашно насилие. 
Основният дял на престъпле-

нията е свързан с шофиране 
след употреба на алкохол и 
наркотични вещества”, обя-

ви вчера вицепремиерът и 
служебен министър на въ-

трешните работи иван Де-

мерджиев в нС, където беше 
изслушан във връзка със 
случаите на участие на слу-

жители на МВр в трафика на 
мигранти през територията 
българия и случаите на би-

това престъпност. искането 
за изслушване направи зам.-
председателят на пг “бСп 
за българия” иван Ченчев в 
началото на вчерашното за-

седание.
“полицай-каналджия от 

СДВр беше заловен да пре-

возва с бус 30 мигранти. В 
Оряхово полицията търси 
човек, който е избягал от нея 
с въже от шестия етаж. това 
са неща, които са крайно 
притеснителни. Започвам да 
се притеснявам българската 
полиция дали функционира, 
как функционира, как си из-

пълнява задълженията”, под-

черта Ченчев. той посочи и 
случая във видинското село, 
където деца от ромски произ-

ход пребиха до смърт човек. 
те били криминално прояве-

ни, известни, наблюдавани, 
но наблюдаваните извърши-

ха престъплението, уточни 
Ченчев. 

той припомни, че бСп от-

давна иска оставката на Де-

мерджиев. “Оказва се, че сме 
били прави. нека вътрешният 
министър да дойде и да обяс-

ни как действа българската 
полиция, пази ли ни, не ни ли 

пази или превозва мигранти. 
това, което се случва напо-

следък, е абсолютно пълна и 
тотална гротеска”, възмути 
се Ченчев. 

Зам.-председателят на пг 
“бСп за българия” георги 
Свиленски отбеляза, че тези 
случаи наистина са важни, 
затова левицата настоява Де-

мерджиев да бъде задължен 
да дойде с решение на народ-

ното събрание. “нека депу-

татите да го задължим, а той, 
ако иска, да не се съобрази 
с парламента. Защото иначе 
поканата ще увисне във въз-

духа. ние ще продължим да 
си чакаме, а бежанците ще 
продължат да си пътуват по 
пътищата на българия”, пре-

дупреди Свиленски.
“МВр готви операция за 

каналджийството заедно с 
прокуратурата, която ще за-

почне следващата седмица. 
предали сме на турция ин-

формация за техни гражда-

ни, които са част от трафи-

ка. идеята е акцията да се 
проведе в двете държави”, 
обяви Демерджиев. по по-

вод задържания в сряда по-

лицай, който возил мигранти 

в бус, вътрешният министър 
посочи, че това е пример 
как в момента униформата 
и служебната карта не защи-

тава никого, който извършва 
престъпление. каналджия-

та е отстранен от длъжност, 
започнало е дисциплинарно 
производство. конкретният 
случай обаче не бил повод да 
се смята, че цялата полиция 
е “пробита”.”през 2015 г. на 
вход и изход са заловени 18 
хиляди мигранти. през 2016 
г. са 21 хиляди. тази година 
са 15 хиляди, въпреки че на-

тискът е в пъти по-голям. Във 
вътрешността на страната за-

държаме повече бежанци”, 
похвали се Демерджиев.

не сме доволни от отго-

ворите, заяви след изслуш-

ването иван Ченчев. той 
изрази съмнение в данните, 
които Демерджиев изнесе 
пред депутатите. “Споме-

нахте за кражби на МпС, 
за телефонни измами, а не 
казахте нищо за брутални-

те убийства. Служебният 
кабинет трябваше да вне-

се бюджет за догодина и в 
него да има заложени пари 
за “гранична полиция”. В 
удължения няма предвиде-

ни такива суми. бСп иска 
оставката Ви, защото Вие 5 
месеца ръководите МВр и 
резултатите са отрицателни. 
трябва да си отидете заради 
лоши кадрови и организаци-

онни решения, за които Вие 
носите отговорност”, обърна 
се Ченчев към министъра.

Престъпността е нараснала 
с 2,2% от януари до ноември
СлужебниятвътрешенминистърбешеизслушанвНСпонастояваненаБСП

третият мандат за съставяне на пра-

вителство е спасителният и трябва всич-

ки партии да се опитат да сглобят пра-

вителство, което да работи в полза на 
българия, заяви георги Свиленски в тв 
ефир. той напомни, че когато получаваш 
възможност да съставиш кабинет, първо 
трябва да търсиш подкрепа от мнозин-

ството, а не да поставяш червени линии.
“на пп им е пределно ясно, че бСп 

няма как да подкрепи декларация, в коя-

то съществува продължаването на воен-

на помощ за украйна. ние сезирахме и 
кС и чакаме решение, че това действие 
е противоконституционно. те съвсем 

целенасочено го залагат като приоритет. 
как може и изборният кодекс да бъде 
залог за съставянето на правителство?”, 
коментира Свиленски.

Според него президентът румен ра-

дев три месеца е губил времето на хората 
и на парламента. “не може заради мете-

орологичните условия да се нарушава 
конституцията. В нея ясно са разписа-

ни сроковете - в рамките на седем дни 
първата сила трябва да върне мандата и 
в следващата алинея пише, че в същия 
срок трябва да бъде връчен следващият”, 
обясни той. подобно забавяне на манда-

тите би имало смисъл, ако служебният 

кабинет беше внесъл бюджет на държа-

вата, смята Свиленски. Започнахме го-

дината без повишени заплати, без пови-

шени доходи, без помощ за бизнеса, без 
помощ за икономиката, обясни той.

бСп е една от възможните опции за 
третия мандат, но решението е на прези-

дента, коментира зам.-председателят на 
“бСп за българия” Христо проданов. 
ако мандатът дойде при нас, ще напра-

вим всичко възможно да се получи съ-

гласие и по политики да се преведе стра-

ната през кризата, да се създаде редовно 
правителство, поясни той. 

От левицата са се отнесли уважител-

но и сериозно към поканата на пп. “раз-
говаряхме с тях, но все пак смятаме, че 
за да постигнеш някакви политически 
приоритети, не трябва да слагаш на ма-

сата това, което ти смяташ за важно. За 
да се постигне политическо съгласие в 
такъв разпокъсан парламент, е необхо-

димо да се вземе това, което ни обеди-

нява”, коментира проданов. “имаше и 
други спорни въпроси относно данъч-

ното облагане и кои групи хора да бъдат 
подкрепени. ние смятаме, че това не 
трябва да става на калпак, а да бъде за 
хората, които имат най-голяма нужда”, 
уточни той.

“В заявките за новата политическа 
сесия прозвуча разбиране от необхо-

димостта за съставяне на кабинет и 
устойчиво мнозинство. надявам се, че 
те няма да бъдат само декларативни, а 
ще бъдат облечени в реални действия. 
както стана ясно, все по-голяма е ве-

роятността това да се случи в третия 

мандат”, заяви зам.-председателят на 
бСп атанас Зафиров в тв интервю. 
той очаква президентът да не бави 
връчването на третия мандат, за да не 
бъде губено повече време. “няма какво 
да се чака, ясни са позициите на парти-

ите. ако мандатът е в бСп, ние няма да 
се бавим, защото многократно сме за-

явявали готовност да положим всички 
усилия да го реализираме. подходът 
в третия мандат трябва да бъде много 
по-различен - трябва да бъдат потърсе-

ни нещата, които обединяват, а да не се 
тръгва от нещата, които разединяват”, 
поясни Зафиров.

“Фактът, че ще работим по бюджета 

от предходната година при 16-18% ин-

флация, показва, че доходите на хората 
няма да бъдат адекватни. За съжаление, 
няма възможност нито за тяхната ин-

дексация, нито за някакво допълнител-

но стимулиране, защото този проблем 
може да бъде решен от работещо пра-

вителство”, категоричен е Зафиров.

ГеорГиСвилеНСки:

АтАНАСЗАфиров:

Третият мандат е спасителният

Без нов бюджет доходите няма да са адекватни
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Сметките за отопление 
вървят нагоре. След поредното 
поскъпване на природния газ, 
още от този месец потребите-

лите в хиляди домакинства ще 
плащат по-високи фактури, 
предаде нова телевизия.

Засега без промяна оста-

ват цените на тока и парно-

то. Спрямо предишната зима 
обаче фактурите за всички 
потребители ще са значи-

телно по-високи заради оч-

акваното понижение на тем-

пературите и повишаване на 
потреблението.

най-сериозно разликата в 
сметките за отопление ще усе-

тят потребителите на газ - над 
140 000 домакинства. още в 
първия ден на новата година 
енергийният регулатор обяви 
поскъпване с около 22% в це-

ната на синьото гориво спрямо 
декември.

нов разход през новата 
година очакват и клиентите 

на топлофикациите, тъй като 
от 2023 г. започва масовата 
подмяна на уредите за отчет с 
дистанционни.

необичайно високите тем-

ператури през последния месец 
на миналата година пък дове-

доха до спад в потреблението 
на електроенергия в България с 
приблизително 4% на годишна 
база. така през първия зимен 
месец от новия отоплителен 
сезон потреблението на ток в 
страната достига 3 697 798 ме-

гаватчаса, показват данните на 
Електроенергийния системен 
оператор (ЕСо), цитирани от 
еconomic.bg. разликата основ-

но се дължи на по-топлото вре-

ме през декември 2022 г. спря-

мо декември 2021 г., уточняват 
от ЕСо. Данните показват, че 
средномесечната температу-

ра за миналия месец достига 
необичайните 5,9 градуса по 
Целзий при 4,7 градуса година 
по-рано.

традиционно денят с най-
ниското потребление на елек-

троенергия през декември е 
първият ден на коледа - 25 де-

кември. то е достигнало мал-

ко над 100 000 мегаватчаса, a 
година по-рано е било с близо 
9% по-високо. на коледа оба-

че разликите в температурите 
пък са дори по-осезаеми - 9 
градуса по Целзий през 2022 г. 
срещу 6,1 градуса по Целзий 
за 2021 г.

Дните с най-високо елек-

тропотребление през декември 
очаквано са и тези с по-ниски 
температури. За изминалия 
месец това е 21 декември, ко-

гато е достигната консумация 
от малко над 134 000 мегават-

часа. За декември 2021 г. това 
е 22, когато консумацията до-

косва 140 000 мегаватчаса.

огромни тревни площи и оголени скали вместо 
сняг се виждат в някои от най-известните места за 
ски спорт в Европа. Значителна част от алпите е за-

сегната от необичайно топлото време в традиционно 
силния зимен туристически сезон и това причинява 
сериозни главоболия и най-вече финансови загуби на 
курортите.

Франция регистрира температури от почти 25 гра-

дуса в неделя, като имаше над 100 подобрени мест-

ни рекорда. В Швейцария и Полша не падна под 19 в 
някои райони. Белгия регистрира най-горещия си де-

кемврийски ден в събота в град Дипенбек при 17,5 гр., 
надхвърляйки предишния национален рекорд от 17,2 
гр., регистриран в Брюксел през 1953 и 1989 г. Сред-

ните температури в Германия бяха над 15 градуса.
Френските зимни курорти изпаднаха в невиждана 

криза. Почти половината ски писти бяха затворени - 
в Пиренеите 10 от 30-те курорта закриха ски зоните, 
а някои като муртис, от-Гарон и Ла Пиер Сен мар-

тен спряха и лифтовете. Във френските алпи поло-

жението е почти същото.
В швейцарските курорти на по-малка надморска 

височина като Виляр сюр олон и кран монтана поло-

жението е същото. Шплюген стана последният засега 
швейцарски ски комплекс, който затвори пистите си.

австрия и италия имат малко по-благоприятни 
условия, но и там е необходим повече сняг за ски.

Заради ситуацията много от шефовете на зимни 
курорти в Европа започнаха кризисни разговори за 
спасяване на сезона, който е на ръба на сгромоляс-

ването заради голям отлив на туристи. най-високите 
курорти засега остават отворени за ски спортове, но 
спасяват положението с все повече оръдия за изкуст-

вен сняг.
В Банско продължава липсата на сняг и това се 

вижда прекрасно на уебкамерите в ски зоните. В ку-

рорта зимният сезон бе открит официално на 17 де-

кември, но тогава също нямаше достатъчно покривка 
за каране на ски или сноуборд.

В Пампорово откриха сезона на 23 декември с пет 
покрити с изкуствен сняг писти. Две седмици по-къс-

но в Пампорово сняг продължава да няма.

кнСБ настоява парламентът 
да вземе в най-кратки срокове ре-

шение, с което да задължи прави-

телството да започне незабавни 
преговори с Ек за предоговаряне 
на Плана за възстановяване. Целта 
е да се запази енергийната ни неза-

висимост. от плана трябва да отпа-

дане поетият ангажимент за нама-

ляване на въглеродните емисии от 
производство на електроенергия с 
40% спрямо 2019 г. до 2026 г.

За това апелира и инициира-

ната от кнСБ и кт "Подкрепа" 
декларация, която на 16 декември 

2022 г. бе подкрепена от депутати 
от  БСП, "Продължаваме промя-

ната", ДПС, "Български възход", 
"Възраждане" и ГЕрБ. Под нея се 
подписаха и представители на ра-

ботодателски организации. "Пред-

виденото намаляване на въглерод-

ни емисии от производството на 
електроенергия с 40% до края на 
2025 г. спрямо 2019 г., обхващащо 
централите, работещи на въглища, 
ще превърне страната ни от изно-

сител на електроенергия в страна, 
зависима от внос от други държави 
в региона през зимните месеци, и 

ще доведе до срив на брутната ни 
добавена стойност. Под риск са 
поставени хиляди работни места 
в комплекса "марица изток" след 
3 години, безработица и обезлю-

дяване на засегнатите региони.", 
се посочва в декларацията. тя бе 
изпратена преди няколко седмици 
в парламента и в министерския 
съвет.

кнСБ призовава народното 
събрание да прояви отговорност 
и разум и да постави националния 
интерес над всички политически 
противоборства.

“София Хотел Балкан” 
(бившият Шератон) вече 
не е част от веригата ма-

риот бранда The Luxury 
Collection. от началото 
на тази година хотелът е 
преименуван на “София 
Балкан Палас” и остава 
без международен бранд 
и оператор. В следващите 
месеци хотелът ще работи 
независимо, посочва се в 
съобщение на фейсбук 
страницата на хотела. не 
се съобщава причина за 
прекратяването на догово-

ра с мариот. Предстои да 

бъде избран междунаро-

ден бранд, който, според 
съобщението, да отговори 
на уникалното наследство 
и история на “София Бал-

кан Палас” за град София. 
През първото тримесечие 
на годината ще бъде на-

правен ремонт на помеще-

нията в хотела, посочва се 
още в съобщението. Хоте-

лът “София Балкан Палас” 
е собственост на компани-

ята София Хотел Балкан” 
аД, чийто мажоритарен 
собственик е регистрира-

ното в кипър дружество 
“Потамиро Лимитид” на 
Йоанис Даскалантонакис. 
той на практика упражня-

ва едноличен контрол вър-

ху хотела, защото контро-

лира и другия акционер, 
“кокари Лимитид”.

96,562 млн. евро годишно са лихвени-

те разходи до 2029 г. по двата транша ев-

рооблигации, емитирани от страната ни на 
15 септември 2022 г. на международните 
пазари. това става ясно от писмен отговор 
на служебния финансов министър росица 
Велкова на депутатско питане.

В края на миналата година служебно-

то правителство изтегли нов дълг от 2,25 
млрд. евро.  Велкова уточнява, че от 2030 
до 2034 г. на година сумата нараства с 
34,687 млн. евро. разликата идва от това, 
че първият транш еврооблигации има 
срок от 7 години, а стойността им е 1,5 

млрд. евро с годишна лихва от 4,125%. 
Втората емисия е 12-годишна за 75 млн. 
евро и лихва от 4,625% на година.

Велкова посочва още, че не можело 
да се изчисли дали България е щяла да 
плаща по-малко, ако дългът е бил изтег-

лен през март 2022 г., когато все още не е 

започнало увеличение на лихвите от цен-

тралните банки в Европа. Финансовата 
министърка уточнява, че потенциалната 
доходност, при която може да се приемат 
инвеститорски заявки, се формирала след 
анонсиране на сделката и представяне на 
информацията по нея.

Сметките за отопление 
вървят нагоре
Високитетемпературипрездекемвринамалихас4%потреблениетонаток

Липсата на сняг убива 
ски курортите в Европа

Плащаме по 96,5 млн. евро лихви на година по новия дълг

КНСБ настоява за спешно решение срещу 
затварянето на въглищни централи

„София Хотел Балкан“ 
вече не е част 
от веригата Мариот
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накратко

снимкибта

Президентът на САЩ Джо Байдън заяви, че възнамерява да посети границата с Мексико, където 
проблемът с нелегалните имигранти продължава да е сериозен. Очаква се следващата седмица 
държавният глава да пътува за Мексико сити за среща с лидерите на страните от Северна Америка

Риба тон бе продадена за над  
$270 000 на традиционния 
новогодишен търг на рибния пазар 
“Тойосу” в Токио. Теглото й е 212 кг. 
Сумата е почти два пъти по-голяма 
от миналогодишната, което прекъсва 
тенденцията на спад в цените по 
време на пандемията от КОВИД-19

Страните от еС одобриха 
временни предпазни мерки за 
полетите от китай, съобщи 
шведското председателство 
на Съвета на еС. предвижда 
се мерките да бъдат прераз-
гледани след две седмици 
и след възобновяването на 
полетите между еС и азиат-

ската държава, прекъснати с 
началото на пандемията от 
кОвиД-19 през 2020 г.

Държавите в еС се очак-

ва да изискват от пътуващи-

те от китай да представят 
отрицателно изследване, 
направено до 48 часа преди 
полета. предвижда се път-

ниците от и към китай да 
бъдат призовани да носят по 
време на полета маски с ви-

сока защита. първите поле-

ти от китай до еС са пред-

видени за 8 януари.
Страните членки се съгла-

сиха да препоръчат “предпа-

зен подход” на фона на опасе-

нията, че неконтролираните 
пътувания от китай могат да 
внесат в европа нов вариант 
или подвариант на корона-

вируса, способен да избегне 
действието на съществува-

щите ваксини.
на третото поредно засе-

дание на европейските екс-

перти в последните дни е ре-

шено някои от пристигащите 
от китай на произволна ос-

нова да бъдат изследвани за 
кОвиД-19 и в еС. въвеждат 
се задълбочени проверки на 
отпадните води на европей-

ските международни летища 
и от самолетите от китай, за 
да се установи дали се раз-
пространяват нови щамове на 
вируса.

Съвети за “хигиенни и 
здравни мерки” трябва да се 
дават на пристигащите и за-

минаващите международни 
пътници, както и на персона-

ла на самолетите и летищата.

Според белгийските вла-

сти няма причина за тревога 
от възобновяването на поле-

тите от и към китай, докато 
не бъде засечена появата на 
нови и опасни вирусни ща-

мове. Белгия бе сред първите 
държави от еС, които настоя-

ха за общоевропейски подход 
при въвеждането и прилага-

нето на новите ограничения 
за пътуване.

експертите ще продължат 
да наблюдават ситуацията в 
еС и китай. пекин призова 
СЗО да възприеме безпри-

страстна и обективна позиция 
във връзка с кОвиД-19.

ЕС с временни мерки
за полетите от Китай
ЗарадислучаитенакОВиД-19сепредвижда
отрицателноизследванедо48часапредипътуването

намаляване наполо-

вина на инфлацията във 
великобритания е глав-

ният приоритет, който 
премиерът риши Сунак 
подчерта в първата си 
реч за 2023 г.. той за-

сегна много въпроси - от 
насилието срещу жените 
до математическата гра-

мотност. 

вторият по важност 
приоритет е да се постиг-

не ръст на икономиката 
с разкриване на по-добре 
платени работни места 
и възможности в цялата 
страна. третият е гаран-

тиране на намаляването 
на националния дълг, така 
че да се осигури бъдеще-

то на обществените услу-

ги. Следва намаляване на 
списъка на чакащите за 
медицински услуги, като 
идеята е да се освободят 
повече болнични легла с 
изписването на подобри-

ли се пациенти, които да 
бъдат поети от социал-

ните грижи. и не на по-

следно място - приемане 
на нови закони за прекра-

тяване прекосяването на 
Ламанша с малки лодки, 
така че незаконно прис-

тигащите да бъдат задър-

жани и депортирани.

Инфлацията е главен  
приоритет на Сунак

Задържаха мигранти  
на гръцки остров

Над 40 мигранти са слезли на 
брега на гръцкия остров Кос в юго-
източната част на Егейско море. 
Първоначално били заловени шести-
ма. По-късно в автобус са открити 
още 37. Задържани са и четирима 
трафиканти.

Вучич няма да се 
кандидатира отново

Сръбският президент Алексан-
дър Вучич няма да се кандидатира 
за нов мандат. Това той заяви на 
годишната си пресконференция. 
“Няма да променям конституци-
ята. Моята работа е да бъда на 
страната на гражданите и да пра-
вя това по най-добрия начин, въпре-
ки тежките обстоятелства, с кои-
то се сблъскваме”, каза той. 

Номинираха Ердоган  
за Нобелова награда за мир

Членовете на горната камара 
на турския парламент номинираха 
президента Реджеп Тайип Ердоган 
за Нобелова награда за мир. Спо-
ред председателя на парламента 
Мустафа Сентоп кандидатурата 
е издигната “заради приноса към 
каузата на мира между Русия и Ук-
райна”. 

14 са кандидатите 
за президент на Кипър

Рекорден брой кандидати за 
президент на Кипър и рекорден брой 
регистрирани гласоподаватели ще 
участват в предстоящите избо-
ри на 5 февруари. Първоначално 
17 бяха обявили, че ще участват в 
надпреварата за държавен глава, но 
през последната седмица трима се 
оттеглиха. Избирателна секция ще 
бъде разкрита и в София.

Салвадор регистрира през 
2022 г. най-малко убийства 

Салвадор е регистрирал през м.г. 
най-ниския брой убийства в истори-
ята си - 495 (7,8 на 100 000) спрямо 
1147 през 2021 г., съобщи главният 
прокурор Родолфо Делгадо. Прези-
дентът Наиб Букеле заяви, че стра-
ната се е превърнала от най-опас-
ната в света в “най-безопасната в 
Латинска Америка”.

Поредно масово 
убийство в САЩ

Осем члена на едно семейство, 
пет от които деца, са открити 
мъртви в дома им в американския 
щат Юта. Телата са с огнестрелни 
рани. Мотивът е неизвестен.

протестите в перу срещу отстраня-

ването от власт на бившия президент 
педро кастийо бяха подновени след 
двуседмична пауза с блокади на ня-

кои магистрали, съобщиха агенциите. 
премиерът алберто Отарола съобщи, 
че цялостната ситуация е “нормална”, 
въпреки че блокадите в регионите на 
куско и пуно засягат движението на 
туристи и търговци. представители на 
граждански групи и синдикати от десет 

леви региона в южната част на перу 
обявиха възобновяване на протести-

те с искане за оставката на настоящия 
президент Дина Болуарте, закриване на 
конгреса, промени в конституцията и 
освобождаване на кастийо. той изле-

жава 18-месечен предварителен арест, 
докато е разследван за “бунт”.

Около 2062 туристи са били еваку-

ирани от Мачу пикчу, а влаковете са 
спрени заради протестите. 

Протестите в Перу избухнаха отново

ако републиканският лидер кевин 
Маккарти не бъде избран за председа-

тел на камарата на представителите 
на американския конгрес заради бунт 
на твърдолинейни конгресмени, има 
шестима други политици, които биха 
могли да се кандидатират за поста. 
петима от тях са републиканци, един 
е от демократическото малцинство.

президентът Джо Байдън опреде-

ли бъркотията в републиканската пар-

тия, извадена наяве от неспособността 
на републиканските конгресмени да 
изберат председател на камарата, като 
“нещо, което не представя страната в 
добра светлина”. “Мисля, че е малко 
смущаващо, че това отнема толкова 
време, както и начинът, по който те се 
държат едни с други”, заяви той. 

конгресът на СаЩ задълба все по-

вече в парализата, отбелязват световни-

те медии. и коментират, че случващото 
се поставя сериозни въпроси за иден-

тичността и бъдещето на партията.

Шестима чакат 
Маккарти  
да се откаже
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175 ОТ РОЖДЕНИЕТО НА ХРИСТО БОТЕВ, 

ПОЕТ, РЕВОЛЮЦИОНЕР, ПУБЛИЦИСТ (ЗАГИ-

ВА 1876 Г.). Национален герой, 
продължител на делото на Паи-

сий Хилендарски, Г. С. Раковски 
и Васил Левски. На 10 юни 1871 г. 
издава първия си вестник - “Дума 
на българските емигранти”, а през 
1873 г. - сатиричния в. “Будилник”. 
Под негова редакция излизат още в. 
“Знаме” и в. “Нова България”. През 1875 г. БРЦК 
под негово ръководство започва подготовката на 
въстание в България. През май 1876 г. Ботев ор-

ганизира чета и става неин войвода. Загива в бой 
с турска потеря в подножието на връх Околчица 
във Врачанския балкан. Литературното и публици-

стично наследство на Ботев не е голямо по обем, 
но по художествени достойнства бележи връх в 
българската литература.

Още на стр. 7

1412 - РАЖДА СЕ ЖАНА Д’АРК, НАЦИОНАЛ-

НА ГЕРОИНЯ НА ФРАНЦИЯ (УМИРА 1431 Г.). 
Известна още като Орлеанската 
дева. Роденото в Източна Фран-

ция селско момиче, претендиращо, 
че е напътствано от Бог, повежда 
френската армия в няколко важни 
битки по време на Стогодишната 
война. Жана е пленена от бургун-

дите, предадена на англичаните, 
съдена от църковния съд за ерес и изгорена на кла-

дата на 19 г. Двадесет и пет години по-късно е при-

зната за невинна и провъзгласена за мъченица. Ка-

нонизирана е през 1920 г. (На снимката - паметник 
на Жана д’Арк в Париж.)

1832 - РАЖДА СЕ ГЮСТАВ ДОРЕ, ФРЕНСКИ 
ХУДОЖНИК (УМИРА 1883 Г.). 
Така и не получава художествено 
образование, но прекарва време-

то си в Лувъра и в Националната 
библиотека, изучавайки картини и 
гравюри. Делял работния си ден на 
три части: утрото посвещавал на 
графиката, обедно време се зани-

мавал с живопис, а вечер - отно-

во с графика. Още на 10 г. прави илюстрации към 
“Божествена комедия” на Данте. Автор на гравю-

ри-илюстрации към книги на Рабле, Балзак, Байрон, 
илюстровано английско издание на Библията, Едгар 
Алън По, Самюъл Колридж, Джон Милтън и др.

1981 - УМИРА АРЧИБАЛД КРОНИН, ШОТ-

ЛАНДСКИ ПИСАТЕЛ (Р. 1896 Г.). 
Известен е най-вече с романа си 
“Цитаделата”, който е екрани-

зиран и е носител на наградата 
“Оскар”. Сред най-известните 
му романи са “Замъкът на шапка-

ря”, “Дървото на Юда”, “Северна 
светлина”, “Зелени години” и др.

1993 - УМИРА РУДОЛФ НУРЕЕВ, БАЛЕТИСТ И 
ХОРЕОГРАФ (Р. 1938 Г.). Опреде-

лян като най-известния балетист 
на миналия век. През 1955 г. по-

стъпва в балета “Киров” в Ленин-

град. През 1961 г. по време на турне 
в Париж иска политическо убежи-

ще и остава във Франция до края 
на живота си. От 1983 до 1989 г. е 
директор на Парижката опера.

1993 - УМИРА ДИЗИ ГИЛЕСПИ, АМЕРИКАН-

СКИ ДЖАЗ МУЗИКАНТ (Р. 1917 Г.). Тромпетист 
и композитор, един 
от основателите 
на стила бибоп. 
През 1945 г. създава 
първия си собствен 
оркестър, появяват 
се и ранните му хи-

тове. Получава све-

товна слава с друг свой “комбо” състав - ансамбъл 
със засилен перкусионен елемент. С него създава и 
цяло течение в джаза.

Простихора

Политиканалъжите

Защо ли не сме учу-

дени, че поредното 
нововъведение от ръ-

ководството на Столич-

ната община тръгва ня-

как куцо, с критики, със 
саркастични подмятания 
и общо недоволство. 
Дългоочакваната промя-

на в цялостната система 
на тарифиране в столич-

ния градски транспорт бе 
замислена на две стъпки, 
уж да е безболезнена. 
първите, по-леки проме-

ни, се пуснаха през сеп-

тември миналата година, 
а по-конфликтните - през 
януари. 

но и този път не им 
се получи на управля-

ващите. Отдавна не са 
отнасяли толкова поп-

ръжни от пътници, бо-

ричкащи се да стигнат 
до заветния валидатор за 
задължителна регистра-

ция на абонаментните 
карти. Сочни хули към 
авторите на иновациите 
пращат и онези, които 
висят пред вездесъщата 

синя машинка и сменят 
позата си така, че да уце-

лят точния ъгъл за вали-

дация на новите пласт-

масови билети. От трета 
страна са възмутените от 
премахването на евтини-

те карти за една линия, 
които вече събират под-

писи в петиция, за да я 
пращат на омбудсмана.

толкова ли не е ясно 
на онези от “Московска” 
33, че столичани са ка-

призни, с високи изис-

квания, за които е нужен 
особен подход. Дели-

катност искат хората, а 
не мечешки реформи и 
груби прийоми. Вмес-

то обмислени, удобни и 
леснодостъпни модер-

низации, управниците 

предложиха парвенюш-

ки хватки с посланието: 
“Много сте прости с тез 
хартиени билетчета, на 
ви пластмаса, да се поев-

ропейчите”. 
е, поевропейчихме 

се. и сега какво? по-скъ-

по пътуване, повече ус-

ложнения и допълнител-

но напрежение. новото 
може да бъде и лесно, но 
е нужна малко мисъл, за 
да се реализира. а неза-

читането и неуважение-

то към обикновения сто-

личанин, който се вози 
с тролей, вместо да кара 
собствена скъпа кола, 
води до още по-голямо 
недоверие към властта. 
Да не се чудят после ня-

кои откъде им е дошло?

СаЩ и Западът от-

давна са превърнали из-

мамата в алфата и оме-

гата на своята политика. 
ето и най-пресни дока-

зателства.
СаЩ ще въоръжа-

ват украйна, защото не 
вярват, че русия е готова 
за добросъвестни прего-

вори за мир в украйна, 
обяви говорителката на 
Белия дом карин Жан-
пиер. през март Москва 
и киев водиха преговори 

и украинската страна бе 
излязла с предложения, 
които щяха да дове-

дат до край на бойните 
действия. Защото ук-

райна предложи да стане 
неутрална държава без 
западни ракети, които 
можеха за броени ми-

нути да ударят Москва, 
без тя да има време да 
реагира. но Вашингтон 
рязко дръпна късата и 
без това верижка, на ко-

ято държеше украйна, и 
оттогава киев стъпква 
всякакви идеи за прего-

вори. ето я лъжа номер 
едно: не русия, а СаЩ 
не желаят добросъвест-

ни преговори.
Втората измама е 

причината за санкциите, 
които според Запада са 
въведени заради руска-

та операция в украйна. 
Само че пиер дьо Гол, 
внук на емблематичния 
френски президент Шарл 

дьо Гол, казва друго в 
свое интервю: “Мащабът 
и дълбочината на санк-

циите показват, че те са 
били подготвени много 
отдавна”. просто защото 
путин не дава на Запада 
да му грабят държавата, 
а иска равностоен биз-

нес. Дьо Гол споменава 
за 11 000 санкции, които 
няма как да се подготвят 
и задействат за няколко 
месеца.

Лъжа номер три е пар-

тнирането на СаЩ с ев-

ропа. пиер дьо Гол оце-

нява налаганите от СаЩ 
санкции като “истинска 
икономическа война, от 
която имат полза амери-

канците”. те наложиха 
спирането на къде по-
евтиния руски газ и на-

ложиха своя, който е по-
скъп. От “партнирането” 
на СаЩ европейците се 
разоряват, обедняват и 
континентът се обрича 

на деиндустриализация.
Обвиненията към ру-

сия, че е създала енер-

гийната криза, е лъжа 
номер четири. Да, тя 
престана да доставя го-

рива, но след като за-

ради санкциите европа 
спря да ги купува от нея. 
Очевидно русия нямаше 
да е създала тази криза, 
ако продължаваше с дос-

тавките, които никой ня-

маше да взима.
Лъжа номер пет са 

обвиненията, че русия 
взривила “Северен поток 
2”. В западния печат екс-

перти опровергаха това, 
а някои посочваха, че 
само две държави имат 
капацитета за подобен 
бандитизъм - СаЩ и Ве-

ликобритания. Въпреки 
това лъжа номер пет не е 
официално опровергана.

и това не са един-

ствените измами, с кои-

то борави Западът.

  �
Деси ВЕЛЕВА

  �
Юри МИХАЛКОВ

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов
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На стр. 8

„Само онзи, 
който е живял, 

страдал и плакал 
с народа си - само той 

може да го разбере 
и да му помогне”
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***

но нашият православен 
народ е достигнал до та-

кова гнуснаво скотско по-

ложение, щото аз не зная 
какво още по-голямо зло 
може да съществува на све-

тът, което да го накара да 
се стресне и да протестува 
против своите скотски те-

глила. тука се подиграват 
с имотът ти, с животът ти, 
с трудът ти, с децата ти и 
с най-свещените предме-

ти на твоето човеческо съ-

ществование, а ти мълчиш 
като риба, търпиш като 

вол, молиш се богу като 
най-последният грешник и 
чакаш второто дохождание 
на месия, за да добиеш на-

града за своите петвековни 
страдания! какво искате от 
подобен народ? той е роб, 
и роб безусловен, и аз имам 
пълно човеческо право да 
го прокълна от сичкото си 
сърце и душа, ако той и за-

напред остане така равно-

душен към своята горчива 
съдба. проклет да е, ако 
той не въстане против сво-

ите кръвопийци!
в. “Знаме”, г. I, брой 4 

от 5 януари 1875 г.

***

Из “Народът вчера, 
днес и утре”

...нашият народ има свой 
особен живот, особен харак-

тер, особна физиономия, коя 
го отлича като народ - дайте 
му да се развива по народните 
си начала, и ще видите каква 
част от обществения живот ще 
развие той...

в. “Дума на българските 
емигранти”, юли 1871 г.

***

Из “Политическа зима”
и наистина, погледнете 

със слепите си очи на главите 
на нашите мудрословеснейши 
патки и вие тутакси ще да ви-

дите, че по тях отдавна вече са 
захванали да растат различни 
литературни зеленчуци, ся-

какви политически бурени и 
всевъзможни научни билки; 
а нощта се не свърша, зимата 
се не изминува и патриоти-

те лежат в своите топли стаи, 
сънуват настрадинходжовски 
сънища и чакат да съмне, за да 
ги разкажат на своята револю-

ционна пенелопа и на нейните 
сополиви любовници.

но и аз съм патриот, гос-

пода! топлата соба, изпросе-

ният хляб, харизаната сланина 
и краденият лук довеждат сто-

маха ми до такова поетическо 
настроение, щото и аз сънувам, 
че скоро ще да дойде равноп-

равното лято. Облаците ще да 
произведат революцията, поли-

тическите дъждове ще да поме-

тат гюрбето из моя двор, пред 
вратата ми ще да огрее слънце, 
народите ще да изпъплят из 
кръчмата и ще да се запощат 
на припек; а аз ще да излеза из 
своя палат да се порадвам на 
ясното небе, на миризливите 
цветя и ще да запея: “Гледайте, 
очи, ненагледайте се!”

и да се ненагледаш! пред 
вратата ти се събрало на кон-

грес племето, което едно време 
е избавило рим, и с патриоти-

чески крякания се приготовлява 
да направи преврат в историята 
на гастрономията; почтените и 
важните кокоши физиономии 
се разхождат по двора и правят 
археологически открития по ку-

пището, за да снесат яйцето на 
общото южнославянско щастие; 
коронясаните венценосци се 
борят помежду си, земат страте-

гически позиции и кукурикат за 
близкото решение на возточния 
вопрос; а младото поколение из-
никнало покрай дуварите и чака 
да го огрее слънцето откъм за-

пад, за да каже своята последна 
дума за живота, за характера и за 
стремленията на гъбите.

***

Из “Смешен плач”
плачете за париж, столи-

цата на разврата, на цивили-

зацията, школата на шпион-

ството и робството; плачете, 
филантропи, за палатите на 

страшните вампири, на вели-

ките тирани - за паметниците 
на глупостта, на варварството, 
изградени с отсечените гла-

ви на толкова предтечи, на 
толкова велики мислители и 
поети, с оглозганите кости на 
толкова мъченици за насущ-

ния хляб, - плачете! - лудите 
не може никой утеши, бесните 
не може никой укроти!

кълнете комунистите, че 
съсипаха столицата ви и из-

мряха с разбойническите за 
вас думи: свобода или смърт, 
хляб или куршум! плюйте на 
техните трупове и на трупове-

те на онези жертви на цивили-

зацията, кои сте прегръщали и 
прегръщате в лицето на жени-

те си, на сестрите си, на май-

ките си и днес наричате бесни 
блудници, защото имаха още 
сила да се хванат за оръжие и 
избавят от вертепа на развра-

та!...
...комунистите са мъчени-

ци, защото не са важни сред-

ствата в борбата им за свобо-

да, а идеята на тази борба. “и 
свободата ще има свойте езу-

ити”, казва Гейне.
нека сега нашата журна-

листика задържи сълзите си, 
както ще ги задържи в евро-

пейската - за да оплаче други 
столици, други варварства и 
страдания, кога робът извика 
на господаря си: кой си ти, що 
плачеш? мъж ли си, жена ли, 
или хермафродит - звяр или 
риба?... и ще бъде ден - ден 
първий.

От стр. 7

Ботевата чета слиза на българския бряг 
при Козлодуй, художник Димитър Гюдженов

Публицистика

Христо Ботев с Никола Славков и Иван Драсов в Румъния, 1875 г.

БОрБа
В тъги, в неволи, младост минува,
кръвта се ядно в жили волнува,
погледът мрачен, умът не види
добро ли, зло ли насреща иде...
На душа лежат спомени тежки,
злобна ги памет често повтаря,
в гърди ни любов, ни капка вяра,
нито надежда от сън мъртвешки
да можеш свестен човек събуди!
Свестните у нас считат за луди,
глупецът, вредом всеки почита:
“Богат е”, казва, пък го не пита
колко е души изгорил живи,
сироти колко той е ограбил
и пред олтарят бога измамил
с молитви, с клетви, с думи лъжливи.
И на обществен тоя мъчител
и поп, и черква с вяра слугуват;
нему се кланя дивак учител,
и с вестникарин зайдно мъдруват,
че страх от бога било начало
на сяка мъдрост... Туй е казало
стадо от вълци във овчи кожи,
камък основен за да положи
на лъжи святи, а ум човешки
да скове навек в окови тежки!
Соломон, тоя тиран развратен,
отдавна в раят нейде запратен,

със свойте притчи между светците,
казал е глупост между глупците,
и нея светът до днес повтаря -
“Бой се от бога, почитай царя!”

Свещена глупост! Векове цели
разум и совест с нея се борят;
борци са в мъки, в неволи мрели,
но, кажи, що са могли да сторят!
Светът, привикнал хомот да влачи,
тиранство и зло и до днес тачи;
тежка желязна ръка целува,
лъжливи уста слуша със вяра:
мълчи, моли се, кога те бият,
кожата да ти одере звярът
и кръвта да ти змии изпият,
на бога само ти се надявай:
“Боже, помилуй - грешен съм азе”,
думай, моли се и твърдо вярвай -
бог не наказва, когото мрази...
Тъй върви светът! Лъжа и робство
на тая пуста земя царува!
И като залог из род в потомство
ден и нощ - вечно тук преминува.
И в това царство кърваво, грешно,
царство на подлост, разврат и сълзи,
царство на скърби - зло безконечно!
кипи борбата и с стъпки бързи
върви към своят свещени конец...
Ще викнем ние: “Хляб или свинец!”

Поезия

Кажи ми, кажи, бедний народе,

кой те в таз рабска люлка люлее?

Тоз ли, що спасителят прободе

на кръстът нявга зверски в ребрата,

или тоз, що толкоз годин ти пее:

“Търпи, и ще си спасиш душата?!”

Той ли, ил някой негов наместник,

син на Лойола и брат на Юда,

предател верен и жив предвестник

на нови тегла за сиромаси,

нов кърджалия в нова полуда,

кой продал брата, убил баща си?!

Той ли? - кажи ми. Мълчи народа!

Глухо и страшно гърмят окови,

не чуй се от тях глас за свобода:

намръщен само с глава той сочи

на сган избрана - рояк скотове,

в сюртуци, в реси и слепци с очи.

Сочи народът, и пот от чело

кървав се лее над камък гробен;

кръстът е забит във живо тело,

ръжда разяда глозгани кости,

смок е засмукал живот народен,

смучат го наши и чужди гости!

а бедният роб търпи и ние

без срам, без укор, броиме време,

откак е в хомот нашата шия,

откак окови влачи народа,

броим и с вяра в туй скотско племе

чакаме и ний ред за свобода!

ЕЛЕГия
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Паметникът на Христо Ботев във Враца

Ботев - революционерът, 
поетът, публицистът
Тойнеумира,защотоевъплъщениенасвободниябългарскидух

Брой на в. “Дума на българските емигранти”

  �
Боян БОЙЧЕВ

напоследък все чувам, че жи-

веем в различни времена. като 
оправдание за постепенната за-

брава на големите ни революци-

онери. Видиш ли, не можем да 
мерим с еднакъв аршин тогава 
и сега. нищо, че личности като 
Христо Ботев, Васил Левски и 
други наши революционери още 
тогава като мислене и идеи над-

хвърлиха своето време. 
а днешното време различно 

ли е? по-модерно, технологич-

но - да. но по-справедливо ли е? 
или заменихме едно робство с 
друго? привидно свободни, ро-

буваме на чужди интереси, ратаи 
сме на нови чорбаджии. 

Отбелязваме 175 години от 
рождението на Ботев. на рево-

люционера Ботев, издигнал още 
тогава свободата като висша чо-

вешка ценност. свобода нацио-

нална и социална. на идеалиста 
Ботев, дръзнал след разгрома на 
априлското въстание да поведе 
още 200 луди глави да освобож-

дават родината. на поета и пуб-

лициста Ботев, оставил ни гени-

ални творби, но и със своя живот 
доказал написаното с перото. на 
неудобния Ботев, ограничаван и 
изхвърлян от учебните програми, 
за когото се сещаме само около 
такива годишнини и ученически 
матури. 

Ботев учителят

учителството е в кръвта на 
Ботев. неговият баща Ботьо пе-

тков е виден учител в калофер. 
именно той успява да издейст-

ва руска стипендия за сина си, 
благодарение на която 15-го-

дишният Христо отива да учи в 
Одеса. записан е първоначално 
като “волнослушател” във Втора 

гимназия. но бунтарският дух на 
бъдещия революционер не из-
държа на строгите и закостенели 
порядки в училището. Ботев е 
изключен поради “немарливост” 
и е принуден сам да се издържа 
с частни уроци, като междувре-

менно продължава да посеща-

ва библиотеките в града и да се 
самообразова. записва се като 
“волнослушател” в  историко-
филологическия факултет на им-

перския новоросийски универси-

тет и известно време посещава 
лекциите там. през 1866 г. Ботев 
е назначен за учител в руското 
село задунаевка. селото е насе-

лено с български преселници, а 
младият учител обучава както 
деца, така и възрастни, които при-

зовава да се включат в борбата за 
освобождение на България. Връ-

ща се в калофер в началото на 
1867 г., когато разбира, че баща 
му е болен. но през май е прину-

ден отново да напусне града и да 
емигрира в румъния, след като 
произнася пламенна революци-

онна реч в деня на св. св. кирил 
и методий. ала учителството е 
призвание и макар твърде кратко 
да преподава в училище, Ботев с 
целия си живот и пример остава 
учител в живота на поколения и 
поколения българи, което звучи 
колкото шаблонно, но и толкова 
истински. 

Ботев поетът

първото си стихотворение 
“майце си” пише, когато е в ру-

сия. там той се запознава с твор-

чеството на големите руски поети 
и писатели. за краткия си 28-го-

дишен живот ни е завещал два-

десетина стихотворения, шедьо-

ври, с които остава в българската 
литературна съкровищница. и 
с поезията си Ботев изпреварва 
времето. неслучайно от него е 
прието да отчитаме съвременна-

та българска литература. В какво 
е силата на Ботевите стихове? 
много може да се говори за тях. 
за бързото израстване на Ботевия 
лирически герой от недоволен от 
настоящето младеж бунтар до 
убеден революционер, борец за 
национална и социална свобода. 
за умело подбраните думи, които 
пронизват като куршуми чита-

теля. за посланията, актуални и 
днес. за онази сплав от модерно и 
фолклорно слово. за невероятни-

те образни картини, представящи 
и природа, и действителност. 
може би една от най-ярките при-

родни картини в световната лите-

ратура е събрана в четири стиха: 
“настане вечер - месец изгрее,/ 
звезди обсипят сводът небесен;/ 
гора зашуми, вятър повее,/ - Бал-

канът пее хайдушка песен!” 
или онова прозрение за съд-

бата на революционера: “тоз, 
който падне в бой за свобода,/ 
той не умира...”

ключовите понятия в Ботева-

та поезия са свобода, борба и са-

можертва. От които управниците 
толкова много се боят и днес. 
Да, те цитират Ботевите стихове, 
кипрят се с тях на чествания, но 
вътрешно се страхуват. 

нима не звучи актуално “еле-

гия”, не е ли това животът около 
нас, не е ли вечна тази творба? 
но най-силното е, че със своята 
героично-трагична съдба Ботев 
доказва и на дело това, което 
пише: “в редовете на борбата/ да 
си найда и аз гробът!”

Ботев публицистът

а колко ярка е Ботевата пуб-

лицистика! и колко опасна днес... 
затова ли бе изхвърлена от учеб-

ната програма и днешните млади 
хора понятие си нямат от нея? и 
никога няма да имат. В интернет 
има всичко, но трябва да знаеш 
какво да търсиш, а като го наме-

риш, да го разбереш...
свикнали сме да разглеж-

даме Ботев преди всичко като 
поет, а всъщност той много по-

вече творби има като журналист. 
творби, които имат съществен 
принос в освободителното ни 
движение. публикувани във 
вестниците, които издава или в 
които сътрудничи, те дават въз-
можност да проследим полета 
на мисълта му, непреходността 
на възгледите му. макар и на-

писани във връзка с конкретни 
исторически обстоятелства, 
статиите, фейлетоните, очерци-

те и памфлетите също надхвър-

лят рамките на времето. те са 
едновременно актуални, но и 
свързани с вечни, непреходни 
проблеми: самоосъзнаването 
на българското, свободата като 
феномен, историческата съдба 
на човечеството. и тук основно-

то противопоставяне е робство 
- свобода, което ни отнася към 
развените знамена на парижката 
комуна. но колко опасен е “сме-

шен плач”, как не се вмества в 
днешната ни политическа ори-

ентация “политическа зима”...
Ботев революционерът

Ботев е професионален рево-

люционер. трудно е да си пред-

ставим какво би станало с него 
след Освобождението, как би 
приел твърде бързата забрава на 
възрожденските идеали. защото 
неговият идеал е свободата, но 
свобода не само национална, а и 
социална, от всякаква форма на 
неравенство и потисничество. 
за него българските чорбаджии 
и турските богаташи са еднакво 
зло за народа, защото живеят на 
гърба му. Ботев е невъзможен без 
социалното. той търси причини-

те за човешките нещастия имен-

но в неравенството, което “на тая 
пуста земя царува”.

но днешните чорбаджии и 
изедници не искат да чуват та-

кива речи, скрити зад тъмните 
стъкла на лимузините и дебелите 

вратове на телохранителите си. 
Ценностите са преобърнати, как-

то са били преобърнати и веднага 
след Освобождението. алчност-

та, личната изгода, материалният 
интерес, егоизмът, лъжата, краж-

бата... неравенството се възприе-

ма като нещо нормално. 
а за Ботев любовта към роди-

ната е над всичко и осмисля всич-

ко. тя стои над личното. иначе 
как човек ще остави любимата 
жена и детето си и ще тръгне да 
се бори за свободата на народа. 
а по пътя от дунавския бряг към 
безсмъртието са се затваряли 
врати, захлопвали прозорци, една 
чаша вода е нямало кой да даде 
на изнурените Ботеви четници. 

ами след Освобождението? 
на Венета, Ботевата вдовица, 
депутатите отпускат месечна 
пенсия от 30 лева, докато самите 
те взимат по 15 лева надница на 
ден... 

Ботев неудобният

Да, Ботев е неудобен. не 
е политкоректен. не е “пра-

вилен”. защото е българският 
Ботев. Въплъщението на бъл-

гарския дух. или поне на онази 
част от него, която е свободна. 

“няма власт над оная гла-

ва, която е готова да се отдели 
от плещите си в името на сво-

бодата и за благото на цялото 
човечество”, казва гениалният 
революционер. 

какво още ни казва Ботев? 
ако загубим родното, ако заб-

равим традициите, българския 
морал, език и дух, ако се отка-

жем от свободата, ако приемем 
неравенството, ще бъдем пак 
роби. и този път сигурно ще 
изчезнем. 

Въпросът е: разбираме ли 
Ботев, готови ли сме да тръгнем 
по пътя му, достойни ли сме? 
ако да, защо не го правим?

някои казват, че живеем в 
различно време. не! Живеем 
във времето на Ботев. защото 
хора като него не умират. 
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 Знаете ли, че сами може да 
премествате времето напред 
или назад само с махване на 
ръката? и да станете свиде-
тели на различни историче-
ски епохи, през които минава 
развитието на прочулия се в 
миналото ни град като “Бъл-
гарския Манчестър”. Може 
би вече се досещате кой е 
той. Габрово. с помощта на 
модерните технологии вир-
туалната разходка става въз-
можна. интерактивният му-
зей на индустрията показва и 
онагледява до съвършенство 
постиженията и традиции-
те на столицата на хумора и 
сатирата у нас, с които мест-
ните се гордеят до днес. по-
сетителите се потапят в неза-
бравимо пътешествие, което 
преминава през индустриали-
зацията, социализма и съвре-
мието на фона на автентична 
атмосфера. Гостите се запоз-
нават с видовете промишле-
ност и занаяти - кожарство, 

  �
Надежда Ушева 

Триизмерен скок  
в бъдещето прави 
Интерактивният 
музей в Габрово
Виртуалнаразходкавминалоторазкриваиндустриалнитеуспехинаграда

Снимки
интерактиВенмузейнаиндуСтриятаВГаброВо

На 21 март 2014 г. се по-

явява първият интерактивен 
музей на Балканския полуос-

тров. Той се намира в кра-

сива четириетажна сграда, 
построена през 1893 г. от за-

можния габровски търговец 
Цанко Добрев. Тя е служила 
за семеен дом и кантора. През 
годините сградата дава под-

слон на различни институ-

ции:
ü През 20-те години на 

XIX век е клон на Българска 
търговска банка.

ü От 1948 до 2003 г. сгра-

дата дава подслон на част от 
експозицията на Регионалния 
исторически музей в Габрово.

ü От 1986 г. е обявена за 
недвижима културна ценност 
с местно значение.

Първият на 
Балканите

тъкачество, грънчарство, ко-
вачество, дърводелство, гай-
танджийство, ножарство. 
Музеят се отличава с 

виртуален гид 

който разказва защо Габрово е 
бил един от най-важните факто-
ри за развитието на икономика-
та на България през XIX век и 
един от най-известните индус-
триални градове в източна ев-
ропа през XX век. а докато трае 
обиколката, “пътувате” във вре-
мето и около вас се променят 
експозиционните картини и 
интериорът. тематично турис-
тическата атракция е разделена 
на три части: индустриализа-
ция (1882-1947 г.), социализъм 
(1947-1989 г.) и настояще (от 
1989 г. до наши дни).

индустриализацията пред-
ставя периода, когато габров-
ските занаятчии и търговци 
поставят основите на първите 
фабрики. на етажа има въз-
можност да усетите буквално 
обстановката на “Българския 
Манчестър”. тук може да се 
“разходите” из старо Габрово - 
да видите фабриките в техния 
разцвет; да разлистите габров-
ския вестник “Занаятчийска 
трибуна” и между неговите 
страници да станете свидетели 
на бурния възход на индустри-
алните производства.

Експозицията 
„Социализъм” 

е представена на целия втори 
етаж на интерактивния му-
зей на индустрията в Габро-

во, който е издържан изцяло 
в стилистиката на съответ-
ната епоха. тук акценти са 
основните индустриални 
отрасли в града през ерата 
на социализма - металообра-
ботване, кожарска индус-

трия, текстилна индустрия, 
машиностроене, химическа 
индустрия, военна индус-
трия. на третия етаж може 
да разберете какво се случва 
с производството в Града на 
рачо ковача след 1989 г. до 
наши дни. 

тъй като, освен столица 
на индустрията, Габрово е и 
световна столица на хумора, в 
музея е изложена инсталация, 
чрез която желаещите могат 
да се превъплътят в избран 
герой от габровските шеги. 
точно тук се отваря и уни-
калният шанс за пътешествие 
в бъдещето. Благодарение на 
което може да се видят как 
биха изглеждали Лондон, па-
риж, ню Йорк и Габрово след 
повече от 1500 години. и това 
не е всичко. 

Симулатор  
на Формула 1 

очаква търсачите на високи 
скорости и адреналин, които 
имат възможност да “упраж-
нят” шофьорските си умения и 
да се превърнат в шампиони.

разходката завършва в лук-
созния 3D киносалон на музея 
с друго впечатляващо изжи-
вяване - триизмерен филм за 
Габрово. Част от кадрите по-
казват града от птичи поглед, 
както и други забележител-
ности в околността - регио-
налния етнографски музей на 
открито “етър”, Музея на ар-
хитектурно-историческия ре-
зерват “Боженци”, соколския 
манастир и други. интерак-
тивният музей впечатлява със 
своята елегантна архитектура, 
модерен дизайн, богато тема-
тично съдържание, съвремен-
ни експозиционни технологии 
и атрактивни аудио-визуални 
приложения. обиколката му 
е еднакво вълнуваща както за 
децата, така и за възрастните, 
отбелязват за ДуМа от инсти-
туцията.
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n Г-н Джокин, през 
празничните дни се натру-
па много работа за планин-
ските спасители. Вие и 
колегите ви от Дупнишкия 
отряд към Планинската 
спасителна служба участ-
вахте в няколко тежки ак-
ции. Кога са най-напрегна-
тите моменти?

- през почивните праз-
нични дни действително мно-
го туристи се възползваха от 
по-хубавото време и положи-
телни температури и посети-
ха района на хижа “рилски 
езера” и на циркуса на Се-
демте рилски езера. Онези, 
които пострадаха и на които 
трябваше да помагаме, се 
оказаха добре подготвени и 
отлично екипирани. но 100% 
обезопасеност няма. Затова и 
се наложи да се помага на по-
страдали.

За нас, спасителите, най-
напрегнати са месеците юли, 
август и септември. тогава 
се провежда лагерът на Бя-
лото братство, много хора 
посещават областта на цир-
куса. Голяма част от тях не са 
подготвени за обстановката в 
планината, не се вслушват в 
съветите и това води до ин-
циденти. най-често непри-
ятните случки се получават 
на слизане, когато хората са 
изморени и отпуснати, в сле-
добедните часове. тази есен 
беше доста спокойна и има-
хме само две по-сериозни 
спасителни акции.

n Около Нова година 
обаче се натрупа напреже-
ние, което компенсира спо-
койната есен.

- Да, така е. От 29 декем-
ври до 2 януари участвахме 
в три доста напрегнати и 
тежки акции. Имаше риск и 
за самите спасители. Две от 
тях се проведоха на височи-
на от 2500 метра с пострада-
ли мъже, които бяха много 
добре екипирани, но поради 
невнимание или случайност 
бяха паднали и се бяха нара-
нили. 

при първия инцидент по-
страдалият имаше сериозни 
травми и на двата крака, с 
кръвотечение от открита рана 
и в доста тежко състояние. За 
спасителите проблемът дой-
де и от това, че трябваше да 

действат в тъмната част на 
денонощието. теренът в об-
ластта бе много тежък, зале-
ден, стръмен, той е и лавино-
опасен, но за радост сега няма 
много сняг. Затова и туристи-
те си позволяват да ходят по 
пътеки, които по принцип са 
летни. акцията продължи 
осем часа, в нея се включи-
ха 15 планински спасители и 
един  колега от София. 

втората напрегната ситуа-
ция бе в последните часове на 
2022 г. и продължи 7-8 часа. 
в нея участваха два екипа, 
защото районът е много тру-
ден. пострадалият бе с кон-
тузия на глезена, а теренът е 
стръмен, каменист, обрасъл и 
трябваше много да се внима-
ва. поисках помощ от колеги-
те от Благоевград, местността 
е на границата между двата 
отряда. Общо бяхме 18 чове-
ка, трябваше да се сменяме, 
тъй като се уморявахме от но-
сенето на ръце на носилката с 
пострадалия. 

третата ни акция бе на 2 
януари и продължи около 10 
часа, голяма част от тях през 
нощта. Бяхме 13 спасители, 

работехме с въжета и ин-
вентар, техническата част бе 
трудна, както и физическото 
натоварване. 

n Подобни инциденти, 
които се следят с интерес 
от обществото, водят до 
повдигането за пореден път 
на въпроси, свързани с фи-
нансирането на дейността 
ви. Какво е то и какво е учас-
тието на доброволци?

- в отряда в Дупница само 
аз съм щатен планински слу-
жител. като завеждащ пла-
нинската спасителна служба 
Северозападна рила към БЧк 
отговарям за организирането 
на акциите, за материалната 
база и подготовката. Оста-
налите 25 човека в отряда са 
доброволци. на празниците 
оставиха семействата си, тра-
пезите и тръгнаха да помагат 
на бедстващите. когато се 
наложи спасителните дейст-
вия да са през седмицата, в 
работно време, доброволци-
те имат затруднения с напус-
кане на работните си места. 
по някой път работодателят 
ги пуска, но не им дава над-
ницата за деня.

проблем е, че в България 
още няма Закон за добро-
волчеството. Може би сме 
единствената страна в европа 
без подобен закон, който да 
урежда юридически тези въ-
проси. 

За радост, откакто съм на 
тази служба от 1996 г., първо-
начално и аз като доброволец, 
не се е случвало да не се събе-
рат хора при нужда. успяваме 
да викнем поне по 7-8 човека 
за всяка акция. 

n У нас все още липсва 
спасяване по въздух. Нали-
чието на хеликоптери ще 
улесни ли работата ви?

- ако имахме хеликоп-
тер, щяхме да приключим за 
максимум 1 час всяка акция, 

вместо да мъкнем на ръце по 
5-6 часа пострадалите с риск 
за самите нас. Отделно си 
представете как се чувства 
човек с травми, премръзнал, 
да бъде носен и друсан ча-
сове наред по труден терен. 
Има сериозна нужда от по-
мощ по въздух.

но осигуряването на хе-
ликоптер е държавна полити-
ка. надяваме се колкото може 
по-скоро да има напредък в 
тази област. Доколкото знам, 
сме единствената държава 
в европейския съюз, която 
няма хеликоптери. Дори Се-
верна Македония разполага, 
по мои сведения, с 4 меди-
цински хеликоптера.

n Как започва организи-
рането на спасителна ак-
ция в планината?

- приемам сигнала чрез 
телефоните при дежурните от 
централния денонощен пост. 
уточняваме с тях подробно-
стите, опитваме да направим 
връзка с бедстващия човек 
или с някой около него. така 
се запознавам със състоянието 
му и преценявам колко хора 
да повикам. преценявам какъв 
инвентар и медицински при-
надлежности ще са нужни. 

До 30 минути трябва да 
сме се организирали и да тръг-
нем от Дупница, като имаме 
поне един час до лифта “рил-
ски езера”. Около половин 
час е пътят със самия лифт. 
Още няколко часа ни трябват 
да стигнем до пострадалия. в 
този район теренът е труден и 
стръмен, не може да ползваме 
моторни превозни средства и 
се катерим с товар на гърба. 
носим всичко често по терен 
с денивелация от 500-600 ме-
тра, което не е никак малко. 
крайната точка на лифта е на 
около 2100 метра височина, а 
Отовишки връх е почти 2700 
метра. ако имаше хеликоп-
тер, всичко това щеше да се 
случва за минути. 

n Как трябва да бъде 
подготвен един турист, ко-
гато тръгне в планината, 
за да бъде максимално за-
щитен от опасност?

- нека хората първо да 
проучат много добре марш-
рута, по който поемат, и да се 
съобразят с метеорологична-
та обстановка, за да преценят 
какви дрехи и обувки ще са им 
нужни. Особено сега, през зи-
мата, трябва да имат резервни 
дрехи, топли течности, енер-
гийни бързоразграждащи се 
храни. ако се изкачват над 
2000 метра в снега, трябва да 
са с т.нар. котки на обувките 
и с пикели в ръцете. не бива 
да надценяват възможности-
те си и да са сигурни, че ще се 
върнат по светло. преди това 
е правилно да се обаждат на 
близки и роднини къде отиват 
и кога трябва да пристигнат. 
Имали сме случаи на лоша 
комуникация, когато хората 
са пристигнали в хижата, но 
не са се обадили на роднини-
те си, а те ни сигнализират за 
изчезнали хора. 

туристите трябва да имат 
в себе си резервна батерия на 
телефона, да си свалят прило-
жението на пСС, чрез което 
при обаждане до централа ни 
биват локализирани с подава-
не на джи пи ес координати. 
Хората трябва да си направят 
планински застраховки, кои-
то ще им спестяват трудности 
и разправии след акцията, тъй 
като ще трябва да покрият 
разходите по нея, а те не са 
никак малко. Има тридневни, 
петдневни, месечни, годиш-
ни застраховки и покриват до 
1000 лева. който няма застра-
ховка, плаща от джоба си. Са-
мите спасители не получават 
нищо от тези суми. 

n Колко са били сигнали-
те за инциденти през изте-
клата година?

- Имахме 12 акции с оказ-
ване на помощ, като средно 
за предишните години те са 
били по 25-26. Зимата е по-
натоварено, има много ски-
ори. Миналата зима имахме 
11 ски инцидента на писта.

планинските спасители 
отчитат една акция за при-
ключила, когато всички учас-
тници в нея са се върнали 
вкъщи живи и здрави.

Божидарджокин:

Планинските спасители са 
доброволци, но винаги  
се отзовават
Хеликоптерищениспестятчасовекатеренепоопасни
теренисекипировканагръбиносилкаспострадал
наръце,казвазавеждащиятПланинскатаспасителна
службанаСеверозападнарилакъмБЧк

  ᄑ
 

Интервю на Деси ВЕЛЕВА БОЖИДАР ДЖОКИН е роден през 1967 г. в Дупница. 
Завършил е Механотехникума “С. П. Корольов”.  
От 1996 г. е доброволец в отряда в Дупница, а от  
2000 г. е квалифициран планински спасител. Работи 
като щатен служител в структурата на Планинската 
спасителна служба към БЧК в Дупница от 2018 г.
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имам претенции, не без покритие, 
да познавам българското кино, както 
и европейското, да разбирам от кино 
и литература. имам също така и ува-
жение към себе си и към изкуството 
на големия екран. да обидя филма е 
най-лесно, думи колкото щеш, но ми 
се иска да потърся причината за този 
пореден позор в новото българско 
кино. да, направих усилие да изгле-
дам “Ботев” докрай. трагедия е дори 
меко да се каже. 

Едно инертно униние се е наста-
нило във всичко около нас. В киното 
ни - също.

Потресаващо бездарна игра на 
хора, които е срамно да се нарекат 
актьори. нито един, нито един образ 
не е съвършен и вълнуващ. 

тези хора не съпреживяват обра-
зите, те не ни донасят послания, не 
ни обръщат в сълзи, не ни внушават 
гордост, не ни въвеждат в неспокой-
ствие, устрем или афект, те просто си 
заработват парите. и толкоз...

и най-бездарен сред бездарните 
образи е този на никола Обретенов, 
изигран от сина на режисьора мак-
сим Генчев - матей Генчев. матей 

Генчев не бива да се мъчи с актьор-
ството. както и баща му не бива да 
се самооскърбява като творец и ре-
жисьор.

но ако има нещо положително, 
то е, че цялото това хонорувано уни-
ло бездарие извика у мен спомени 
за онова българско кино, което и до 
днес ни държи будни и гладни за още 
изкуство.

Помните ли филма “Под игото” на 
режисьора дако даковски? За него 
мирослав миндов, пресъздал образа 
на Бойчо Огнянов, споделя, че по вре-
ме на снимките актьорите органично 
са влизали в ролите си, че констан-
тин кисимов не си е събличал дрехи-
те за ролята и не си е махал муста-

ка, за да се слее напълно с образа на 
колчо слепеца, и че целият актьорски 
състав се е движел из копривщица с 
филмовите си костюми.

Помните ли Григор Вачков в обра-
за на Банко в “мъжки времена”? той 
също не се е разделял с екранните си 
дрехи, седял е с тях дори в хотелска-
та си стая, а след снимките е подарил 
онзи груб ръчноплетен пуловер от 
ролята си на никола анастасов.

а за “Хан аспарух” антоний Ге-
нов, който изигра Велизарий, споде-
ля, че този филм за него е бил съдба 
и че със стойко Пеев (аспарух) са 
били обсебени от ролите си.

Ето така, драги зрители, някога се е 
правела киноистория. с душа, със се-

беотдаване, с ясното съзнание, че обра-
зите остават, а хонорарите отлитат.

“Ботев” на максим Генчев няма 
душа, актьорите не са актьори и фил-
мът няма да остане за поколенията, 
освен като пример за бездарие. По-
средствеността се е възцарила във 
всичкото ни, драги зрители. тя по-
вече от 30 години ни се предлага от 
малкия и големия екран под формата 
на “умирай трудно4 и подобни бъл-
вочи. 

а дали им се услаждат хонорари-
те, как мислите?

  �
Лидия ДЕЛИРАДЕВА, Фейсбук

някога, в доброто старо 
време, в българската азбука 
имаше една вълшебна бук-
ва - “е двойно”, която вна-
сяше мир и съгласие между 
източните и западните го-
вори. Всеки произнасяше 
якащите думи така, както 
му лежат на езика, и това не 
пречеше на никого. но през 
1947 г. някакви реформато-
ри я премахнаха и замениха 
с буквата “я”. това раздели 
страната на източна фаво-
ризирана и западна ощетена 
и пренебрегната. настана 
“време разделно”. Появи се 
напрежение, противопоста-
вяне и куп други проблеми. 
диалектите са богатството 
на езика, а ние посякохме 
половината от тях и ги по-
ставихме извън закона, гаче 
са престъпници.

според кант един закон е 
добър, когато се одобрява от 
гражданите. В случая в За-
падна България много хора 
са против, ала няма кой да ги 
чуе. За мнозина там е непри-
вично да изричат с примля-
скване думи като мляко, хляб 
и т.н. те имаха смачкано са-
мочувствие в големия град, 
където се мъчеха да налучкат 
новия правоговор на якащите 
думи, при което се стигаше 
до изцепки, като “пятък”. 

като противодействие в 
шопските села тръгнаха на-
родни разказвачи, които раз-
правяха забавни и смешни 

истории на техния диалект. 
този ден в моето село беше 
празник, а читалището - пре-
пълнено. Отзвук имаше и в 
нашето училище. колчем 
чуят думи като ляво, дясно, 
вяра, вятър, децата се плезе-
ха зад гърба на учителката. 

тази реформа имаше и 
международни последствия, 
тъй като след нея официални-
ят български език се отдалечи 
от западните диалекти. това 
даде кураж на македонските 
политичари да се бият в гър-
дите, че говорят друг език и са 
друга нация. По такъв начин 
тази реформа навреди, освен 
на хората, и на държавата. 

не търсете логика, пра-
вила и норми в българския 
език, защото такива няма. 
доказателство са безброй 
примери, като следните:

мляко, но млека, млечен, 
млечни, млечка, пчелно мле-
чице, млеконадой, млекар, 
млекарница, млекоцентрала, 
млекопитаещи...

Вяра, но вери, верен, не-
верник, вероизповедание, 
верски, верица... 

сняг, но снегове, снежен, 
снежинка, снежанка, снеж-
ко, снеговалеж, снегонавя-
ване, снегорин...

не можем да подминем 
и вечния спор за няма или 
нема. двете думи са отрица-
ние на “има”, следователно 
трябва да започват с пред-
ставката “не”, като верен - 

неверен, честен - нечестен 
и т.н. Вероятно в далечното 
минало е имало две форми 
“има” и “не има”, като по-
степенно втората се е съеди-
нила в нема. 

може ли една дума да се 
пише с “я”, но всички произ-
водни от нея - с “е”. Все едно 
да приемем изключението за 
правило. така изпаднахме в 
някаква главоблъсканица, 
която се нарича словесен ка-
ламбур.

може ли някой да обяс-
ни тази бъркотия на чужде-
нците, изучаващи български 
език. аз не мога и никой не 
би могъл, защото в хаоса 
няма ред и правила. Затова 
чужденците са принудени да 
зубрят като папагали и Бог 
да им е на помощ.

така става, когато ре-
формите се правят от хора, 
за които “компетентност” е 
чужда дума. 

накрая, както винаги, 
следва въпросът “какво да 
правим?”. това трябва да ре-
шат днешните учени езико-
веди и то така, че източните 
и западните говори да станат 
отново равнопоставени. така 
ще се премахне една неспра-
ведливост, която тормози 
цяла Западна България.

  �
Димитър Ст.  
ДИМИТРОВ, София

съпругът ми е лозар. В най-богатия регион на испания за ви-
нопроизводство. Всеки грозд му е расъл пред очите, всяко лист-
че... и накрая хвърля на земята тОнОВЕ зрял плод. 

Грижи, отглеждане, торене, подрязване и накрая... хоп - ев-
ропейска квота. не можеш да произвеждаш толкова, хвърляй, 
унищожавай, мачкай труда си!

твоето може и да е добро, но на пазара в испания ще ви набу-
таме вино от Франция или откъде ли не, за да контролираме паза-
ра. нищо, че испанецът не признава друго вино, освен неговото. 

същото е и с портокалите, бананите, чушките, доматите, че-
съна и каквото там се сетите. 

Цялото тяхно производство се унищожава в максимална сте-
пен. и те внасят чесън от китай (само за справка), защото техни-
ят не трябва да присъства на пазара. 

Ес съсипа агропроизводството в испания, та няма да го съси-
пе в България. Животновъдството, млечните им продукти също 
са в тая графа.

спокойно, вкарайте еврото и ще потънете в дългове, от които 
и Господ няма да ви отърве. това ще е окончателният край на 
останките от България.

  �
Милена АСКО, Фейсбук

трагедия 
е меко казано
Зафилма„Ботев”
наМаксимГенчев,
скойтобяхме
удостоенипоБНТ

език свещен... и поруганвкарайте еврото и ще 
потънете в дългове
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„Зиг заг.бг” е най-новото 
детско музикално предаване 
в ефира на БНТ 2

СнимкаБнТ

Най-новото детско музикално 
предаване “Зиг заг.бг” ще се излъч-
ва всяка неделя от 11 ч. в ефира на 
БНТ 2. Водещите са талантливите 
Елица Узунова и Матей Бешенджи-
ев. Темите, които се представят, 
са училище, приятелство, добро-
та, съпричастност, усмивки, вза-
имопомощ, мечти, а гостите са 
великолепни звезди от българската 
артистична сцена - композитори, 
изпълнители, музиканти, аранжо-
ри и др. Водещите са талантливи 
деца - актьори и певци, които го-
ворят с връстниците си и с извест-
ните гости за силата на музиката, 
за ценностите, които тя развива, 
за важните качества, които всяко 
дете и млад човек трябва да следва 
в живота. Предаването е създадено 
от екипа на Центъра за изкуство 
“Зорница” в София.

Музикална куклена пиеса  
в Сити марк арт център

СнимкаСиТимаркарТценТър

Музикалната куклена пиеса 
по мотиви от френски приказки - 
“Привет, магьосници, и сбогом”, ще 
бъде представена на 8 януари от 11 
ч. в Сити марк арт център в София. 
Драматизация - Томас Имов, Иван 
Райков, режисура - Ваня Иванова, 
сценография - Свила Величкова, му-
зика - Методи Иванов. Участват 
Елена Грозданова и Симона Нанова. 
В спектакъла, подходящ за деца над 
3 години, ще видим как на приказно 
добрата улица “Брока”, някъде в 
Париж, изведнъж пристига злото 
в образа на Магьосницата. Жертва 
на нейната злина се оказва малкият 
Башир. Детето успява да я победи 
със своята доброта. Историята 
е представена по забавен и пълен с 
изненади начин, с много хумор и му-
зика. Във всеки от нас се крие една 
“малка зла магьосница”. Тя може 
да стане голяма и силна. Дали ще 
й позволим, зависи от нас самите. 
Спектакълът е печелил награди на 
фестивали у нас и в чужбина.

АЛЕКСАНДЪРСЕКУЛОВ,
писател,поет,журналист
Чл.-кор.ГЕНЧОСКОРДЕВ,математик
Проф.д-рСТАНИСЛАВ
СЕМЕРДЖИЕВ,ректорнаНАТФИЗ
ЦАНКОЦВЕТАНОВ,
бившфутболеннационал

натозиденсародени

накратко

Дт “Сава Огнянов” в русе 
ще гостува в тр “Сфумато” на 
14 януари от 19 ч. със стендъп 
комедията на актьора алексей 
кожухаров “Юзър”. автори 
са Боян иванов и алексей 
кожухаров, режисьор е Боян 
иванов, видеомапинг - тодор 
тодоров, музикално оформ-
ление - S.U.S.F. В поредица 
от сцени, разиграни ту на 
принципа на стендъп коме-
дия, ту като скечове, героят 
преминава асоциативно през 
различни ситуации, в които 
с автоирония се разглеждат 
семейните и приятелските 
отношения, пречупени през 
“черния екран”.

най-новите спектакли на 
тр “Сфумато” може да гле-
даме през първия месец на 

2023 г. - “О, щастливи дни” 
по едноименната пиеса на 
Самюъл Бекет, с режисьор-
ка Маргарита Младенова и 
актьорите Светлана янчева 
и рашко Младенов са в афи-
ша на 9 и 28 януари, а съвре-
менната пиеса на теодора 

Георгиева “Междинна зона”, 
поставена от любомир ко-
лаксъзов, с участието на Сла-
вена Зайкова, елена Дечева и 
илиян нонов - на 10 и 27 т.м.

постановката на антон 
угринов “катастрофа” е пред-
ложението на “Сфумато” за  

7 януари на камерната сцена. 
композитор е калин николов, 
художничка - ирена Дойчева. 
участват Василена кънева, 
Йордан Върбанов, Боряна 
Маноилова, Владислав Стои-
менов, Боян петров. няколко 
различни като сюжет кратки 
пиеси оживяват, обединени 
от темата за Властта и Човека 
в жанра на сатирата. произ-
веденията на Харолд пинтър 
и Самюъл Бекет насочват фо-
куса към социално-ролевите 
игри, действието се движи на 
границата между съня и реал-
ността. 

В афиша за януари са 
още “Мъртвешки танц” (11), 
“апо криф” (12), “Другият” 
(13), “идиот” (16), “Бели 
нощи” (17), “Дишай” (18 и 
19), “Мислещите тръстики” 
(20), актьори срещу поети 
(23), “Мъгла” (24), “До после-
ден дух” (26), “нова библия” 
(30), “театрален роман” (31).

В края на 2022 г. за пета 
поредна година национал-
ният исторически музей 
официално представи пред 
широката общественост ар-
хеологическите постижения 
на проучвателите от отдел 
“археология” в музея.

изложбата “Древни на-
ходки. нови открития. ар-
хеологически сезон 2022” 
показва 347 археологически 
находки, открити под науч-
ното ръководство на дирек-
торката на музея доц. д-р 
Бони петрунова, проф. д-р 
иван Христов, гл. ас. д-р 
Мариела инкова, д-р Мар-
гарита попова, докторант 
Виолина кирякова, Мартин 
Христов, павлина Девлова, 
илия киров и елена енда-
рова и техните екипи.

изминалият археоло-
гически сезон е изключи-
телно успешен за нацио-
налния исторически музей. 
направените открития са 
голямо количество предмети от бита на 
хората, обхващащи почти всички архе-
ологически периоди от праисторията до 
средновековието по българските земи, 
посочват от ниМ. 

археолозите от националния исто-
рически музей проведоха теренни архе-
ологически изследвания на шестнадесет 
обекта. проучванията се осъществиха с 
финансовата подкрепа на националния 
исторически музей, Министерството на 
културата, средства от програма “кул-
тура” на Столичната община и местните 
общини, и частни спомоществователи. 
Географският обхват на изследванията се 
разпростира от родопите през Сакар до 

Черноморското крайбрежие, 
включително Витоша, плана 
планина и тракийската низи-
на. археологическите обекти 

са от различен характер - се-
лищни и надгробни могили, 
антични и средновековни кре-
пости и селища.

и през 2022 г. продължи 
проучването на селищната мо-
гила в м. “Скритата могила”, с. 
порой, общ. поморие. Откри-
ти са многобройни, различни 
по форма и големина керамич-
ни съдове, кремъчни, каменни 
и костени оръдия на труда, 
части от накити, антропомор-
фни и зооморфни фигурки. 
Сред находките се откроява 
изключително интересен на-
низ мъниста от кост, датиран 
в каменно-медната епоха.

В резултат на проведени-
те редовни археологически 
разкопки на антична кре-
пост “равадиново” в пери-
ода 2017-2022 г. са разкрити 
и документирани доказател-

ства за добре укрепен обект, съществу-
вал на територията на гръцката колония 
аполония понтика. най-масо-
во откриваният материал 
са амфорите от тасос, 
тасоския кръг, Хиос, 
Менде, Милет (дати-
рани между първата 
половина на V в.пр.
Хр. и III в.пр.Хр.).

Друг интересен 
акцент в изложба-
та са откритията, 
направени по време 
на редовните архео-
логически проучвания 

СнимкаГеорГиСиркаТов

Сцена от “Катастрофа”

Находки от 
Античната 
крепост 
“Равадиново”

Тесаоткритипрезпореднияуспешен
сезонзанационалнияисторическимузей

Русенският театър гостува 
в „Сфумато” 

Изложба в НИМ 
показва 347
археологически 
находки

на късноантичната и средновековна 
крепост в местност “Балък дере”, общ. 
ивайловград. Част от находките са 
бронзова патера, глинена лампа с кръ-
гъл резервоар и бронзова монета на 
император проб (276-282 г.). Впечат-
ление правят и 3 монети от V в., кои-
то потвърждават тезата, че началото на 
функционирането на крепостта трябва 
да се отнесе към началото на V в.

едни от много интересните археоло-
гически проучвания са свързани с под-
водните изследвания на акваторията на 
Бургас и региона. под ръководството 
на зам.-директора на музея проф. иван 
Христов бяха обследвани обектите нос 
“Христос” и м. “каваци” южно от Созо-
пол и ранновизантийската крепост Хри-
сосотира при Черноморец.

и през изминалото лято археологиче-
ските разкопки на великолепната средно-
вековна столица на Добруджанското дес-
потство - калиакра, с научен ръководител 

доц. д-р Бони петрунова доказаха, че 
Северното Черноморие е неза-

менима част от богатото 
културно наследство на 

страната. 
изложбата с куратор 

гл. ас. д-р петранка не-
делчева, ръководител на 
отдел “експозиционна и 
международна дейност” 
в ниМ, може да се раз-

гледа до март т.г. в залата 
за временни експозиции на 

третия етаж.

Снимкинационален
иСТоричеСкимузей

Находка от Созопол

Находка от Созопол
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

23 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

днес събота неделя понеделник

променливо променливо променливо променливо

максимални максимални максимални максимални

12
oC 9

oC 8
oC 7

oC

00.20„нашиятследобедсБСТв“

/п/

01.30„Заисториятасвободно“/п/

02.25„Дискусионенклуб“/п/

03.20„Контра“/п/

04.15„Думатаеваша“/п/

05.15Документаленфилм

05.40„нашиятследобедсБСТв“

/п/

06.50музикаленантракт

07.20„Актуалноотденя“/п/

07.55„Студиоикономика“/п/

09.00„обществоикултура“/п/

10.00Твпазар

10.20Документаленфилм

10.50Твпазар

11.10музикаленантракт

11.40„Хубаваси,татковино“

12.10Твпазар

12.45„ляваполитика“/п/

13.45Твпазар

14.00„нашиятследобедсБСТв“

15.30новини

16.00Документаленфилм

16.30 „Думата е ваша“ - открита

лини

17.30Твпазар

17.45музикаленантракт

18.10Твпазар

18.30новини-централнаемисия

19.15„Актуалноотденя“

20.00„Дискусионенклуб“

21.00„Заисториятасвободно“/п/

22.00 новини - централна еми-

сия/п/

22.30„Актуалноотденя“/п/

23.10„Дискусионенклуб“/п/

06.00 “васкодаГамаотселоруп-
ча”-детскитвфилм/5серия/

06.55 Денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
Симеониванов

09.20 100% будни - сутрешно то-
кшоу с мария Андонова и
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасДимитърСтоянович

12.00 посветаиунас
12.25 новининатурскиезик
12.30 отвъдграниците
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу/п/
14.00 малкиистории
15.00 “пакостникът Чорапчо” -

анимационенфилм
15.15 “Звезденпрах”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 “Бай Ганьо във виена” - тв

филм/4епизод/
17.00 “Английският съсед” - тв

филм/4,последенасерия/
18.00 посветаиунас
18.30 още от деня - коментарно

предаване
19.00 последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу
20.00 посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 панорамасБойковасилев
22.00 “Колекция “Кадифе” - тв

филм/4епизод/(12)
23.00 посветаиунас
23.25 “повратна точка” - тв филм

/4епизод/(16)
00.20 музикабезкрай/п/
01.20 100% будни - сутрешно то-

кшоу с мария Андонова и
СтефанА.Щерев/п/

02.55 Култура.БГ - предаване за
култура с Димитър Стояно-
вич/п/

03.55 “Звезденпрах”-твфилм/п/
04.25 посветаиунас/пот20.00

ч./
05.10 още от деня - коментарно

предаване/п/
05.40 “Баща ми е извънземно” -

детскитвфилм

06.00 “ДаживеекралДжулиън!”
- анимация, сериал, с.3
еп.17

06.30“лицевлице”/п./-публици-
стичнопредаване

07.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“огледаленсвят”-сериал
15.30 премиера: “обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVновините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещмихаилБилалов

19.00 bTV новините - централна
емисия

20.00премиера:“опасноизкуше-
ние”-сериал,с.4еп.79,80

22.00“Скъпинаследници”-сери-
ал,еп.90

23.00bTVновините-къснаеми-
сия

23.30 “опасни улици” - сериал,
с.15

01.20“Катонакино”-предаване
закино

01.30 “Дъ Шоуто” - комедийно
шоу,еп.5

02.10bTVновините/п./
02.40“предиобед”/п./-токшоу
04.35 “огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“ДъШоуто”/п./

05.00новини

05.10Светлананемоляева.Ста-

раехме се да се пазим

единдруг

05.25“Французинът”-филм

07.10Телеканал“Доброутро”

09.00новини(съссубтитри)

09.15“Животътнасвоите”

10.05“ЗаУют”

11.00новини(съссубтитри)

11.15 “видяхте ли видеото”? но-

вогодишноиздание

12.15“Готвачинаколела”.пълна

версия

13.15 “принцесата и драконът” -

анимационенфилм

14.20“Дядомраз.Биткатанама-

говете”-филм

16.20“поленачудесата”.Колед-

ноиздание

07.00 вечерни новини (със суб-

титри)

17.15“поленачудесата”.Колед-

ноиздание

18.05Фантастика

20.00 време - информационна

програма

20.30 “новогодишна суматоха” -

филм

22.00рождествоХристово.пряко

предаванеотхрама“Хрис-

тосСпасителя”

00.15подкаст.лаб

03.00 време - информационна

програма

03.30подкаст.лаб

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Една среща ще ви помогне 
по-лесно да се ориентира-
те в бъдещите ви планове 
и проекти.

Изостанали задължения 
ще напомнят за себе си. 
Ще сте напрегнати, но 
ще постигнете успехи.

Новините от дома ще ви 
развълнуват. Имате оба-
че приятели, с които да 
споделите проблемите.

Ще получите предложение 
за нова позиция на работ-
ното място или премест-
ване на друга служба.

Възможни противоречия 
ще отстъпят място на 
перспективни предложе-
ния, не ги подминавайте.

Бъдещите ви планове зави-
сят само от вас. За пред-
почитане е да работите 
самостоятелно и бавно.

Чувствителността ви е 
повишена и са възможни 
недоразумения. Бъдете вни-
мателни в общуването.

Избягвайте споровете, 
защото рискувате да раз-
валите настроението си 
за целия ден. 

Радвате се на чудесно 
здраве и ще получите мак-
симално удовлетворение 
от всичко свършено.

Започнатите проекти ще 
бъдат приключени навре-
ме, което ще си проличи и 
от заплатата.

Мнозина ще проведат раз-
говор с работодател или 
делови партньор, който 
ще открие нови идеи.

Настроението ви ще се 
отрази положително на 
околните, с желание ще 
споделите вълненията си.

скръбнивести православен
календар

скръБна вест
в навечерието на 100-годишнината си 

почина

пенка цанева станоева

8.02.1923, с. Борован - 22.12.2022, софия
Ще остане в паметта ни като високо почтен човек, истински стожер на 

семейството си и дълги години – всеотдаен професионалист в сферата на 
образованието и културата. през целия си съзнателен живот остана вярна на 
светлия комунистически идеал и над 70 години бе достоен член на Българ-

ската социалистическа партия!

поклон пред паметта й!

От скърбящите дъщеря и син, внучки и правнуци!

проф. д.ф.н. стоЯн
ангелов петров
11.07.1921 г. - 05.01.2022 г.

За един живот изпълнен с мисъл и съдържание, 
за прекрасния, всеотдаен човек - забрава няма.

покЛон преД светЛата ти паМет!
почиваЙ в Мир!

панихидата ще се извърши на 08.01.2023 г. от 
13:30 часа в църквата „св. седмочисленици“.

                                      От семейството

U тъЖен поМен
Измина една година от смъртта на 

Църквата почита на
6 януари св. богоявление
(Йордановден)

Съществуват свидетел-
ствазачестванетонапразни-
каощепрезIIвек,нодоIVвек
тойсесъединявалсрождест-
воХристово.общиятпразник
задветесъбитиясенаричал
Богоявление,защотоприкръ-
щението Си в Йорданските
води иисус Христос се явил
на света за обществено слу-
жение. Чрез раждането Си
Тойсеявилнасветавплът.
по-късноЦъркватаприелада
празнувадветесъбитияпоот-
делно-на25декемврирож-
дествоХристово,ана6януа-
ри-Богоявление.Спасителят,
Който наистина се постарал
“да изпълни всяка правда”,
изчакал да навърши 30-го-
дишнатавъзраст,необходима
поеврейскияобичайзавсеки
свещеникилиучител,ипреди
даизлезенаобщественапро-
повед приел кръщението на
Свояпредтеча.
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България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
Спорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
ЕлЕктронноизданиЕ:РосицаАнгелова
Фото:ЕмилияКостадинова-206
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редактор
нораСтоичкова
Зам.главни
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инамихайлова
imihaylova@duma.bg
таняджаджева
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рЕкламииоБяви:ЮлияСтанкулова-205;
0879326034;e-mail:reklama@duma.bg,obiavi@duma.bg
разпроСтранЕниЕ:румянакирилова-203;
ЕмилМихов-216;abonament@duma.bg,“Българскипощи”Еад
производСтво:ВладимирТополски

ОснователСтефанпродев Издава„думапрес”Еоод

УправителрадостинаБлагоева

ВЕСТНИК“ДУМА”ЕНАСлЕДНИКНАТРАДИцИИТЕНАВЕСТНИцИТЕ
“РАБОТНИКЪ”,“РАБОТНИчЕСКИВЕСТНИК”

И“РАБОТНИчЕСКОДЕлО”

duma@duma.bg
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данебъдатпубликувани.
ръкописинесевръщат.
Използванисаиемисиите
наБТА,„Фокус”,БГНЕС,БНР,
Франспрес,интернетидр.

Адреснаредакцията:
София-1000,

ул.„Позитано”20А
Факс:9752604,
автоматичен

номератор9705
+вътрешенномер

печат

София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

отговоринакръСтоСловицата

отБроЙ2

водоравно:
Сириус.Атака.Р.К.Мост.Умора.Бар.Юнак.

Дрога. лата. Врата. Варел. Яку. Рата. Магаре.
Кнежа.Барок.Стреме.Талес.Са."Рале".Талон.
От.Каси.Раков/Николай/.Атов/Камен/.Фа.Ка-
лен."Идели?".Пи.Катев/Калин/."Стал".цветар.
Скатове. Вирман. Алула. Оер /Брис/. "Авала".
Арв. До. Отава. Дете. Биосфера. Серир. Нерв.
Мароко.Реотан.Талибан.Тен.Айова.Акула.Ка-
тоди.Сом.Сил.

отвЕСно:
Зимник. Трафици. Оберек. Роа /Раул/. Ук-

раса. Вро. "Ирена".Диск.Нели /"Стас иНели"/.
Кемерово."УТ".Време.Катар."Тао".Ас.Драже.
"РАТАН". Офсайд. "Урата". Талер. Ате /Пиер/.
НОИ. Самота. Такев /Венцислав/. Авари. Тога.
Балон.Слава.Тас.Гара.Малов/Сергей/.Скула.
Ма."Ка".Варен."Итала".Салам.Да.лагос.Ада-
та.Дерик.Барак."Отело".Аеробус.Кратер.Стол.
Вертикали.Кралева/Милка/.Виме."Веронал".
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по Диема спорт 2
Футбол
22.00 Ман Юнайтед - Евертън 

по макс спорт 3
22.00 Шатору - ПСЖ

по макс спорт 1
баСкЕтбол
21.00 олимпиакос - 
олимпия Милано

по евроспорт 1
биатлон
12.30 и 15.15 Ск в Поклюка

утре
по Диема спорт
Футбол
14.30 кристъл Палас - 
Саутхемптън
17.00 блекпул - нотингам
19.30 брентфорд - уест Хем 

по Диема спорт 2
14.30 тотнъм - Портсмут
17.00 Мидълзбро - брайтън
19.30 ковънтри - Рексъм
22.00 ливърпул - уулвърхемптън 

по Диема спорт 3
20.00 Шефилд у - нюкасъл

по ринг
16.00 Фиорентина - Сасуоло
21.45 Монца - интер

по макс спорт 3
19.00 Ювентус - удинезе

по макс спорт 4
17.15 Виляреал - Реал М
19.30 Майорка - Валядолид
22.00 Еспаньол - Жирона

по Бнт 3
Ски
11.20 и 14.20 Ск 
в аделбоден (мъже)

по макс спорт 2
баСкЕтбол
19.00 балкан - ЦСка

по евроспорт 1
биатлон
12.30 и 15.30 Ск в Поклюка

В неделя
по Диема спорт
Футбол
14.30 бристъл - Суонзи

по Диема спорт 2
16.00 кардиф - лийдс
18.30 Ман Сити - Челси

по макс спорт 3
16.00 лацио - Емполи
19.00 Сампдория - наполи
21.45 Милан - Рома

по макс спорт 4
15.00 алмерия - Реал С
17.15 Райо Валекано - бетис
19.30 Севиля - Хетафе
22.00 атлетико М - барселона

по Бнт 3
Ски
11.20 и 14.20 Ск 
в аделбоден (мъже)

по макс спорт 1
тЕниС
8.30 Юнайтед къп

по евроспорт 1
биатлон
12.30 и 15.30 Ск в Поклюка

Гледайте

Микаела Шифрин завоюва 
81-вата си победа за Световна-

та купа по ски, след като спе-

чели първия от двата слалома 
край Загреб. За американката 
това е пето поредно първо мяс-

то и общо седми успех от нача-

лото на сезона. тя се доближи 
само на един триумф от своята 
сънародничка Линдзи Вон в 
битката за втората позиция във 
вечната ранглиста. Първи все 
още е легендарният швед ин-

гемар Стенмарк с 86 победи.
на пистата “Црвени спуст” 

Шифрин бе най-бърза в пър-

вия манш и поведе с 0,23 сек. 
пред анна Свен Ларсон (Шв). 
Петра Влъхова (Слвк) изпре-

вари и двете във второто спус-

кане, но не успя да стопи аван-

са на Шифрин, която завърши 
четвърта във втория манш, но 
триумфира на върха. на крач-

ка от подиума остана уенди 
Холденер (Швейц) - на 0,17 
сек. зад шведката. Пета е ана 
Буцик (Слвн) - на 2,36 сек.

Шифрин води в генерал-

ното класиране с 975 т. - с 
389 пред Влъхова и 480 пред 

Холденер.
За малкия кристален гло-

бус след 4 победи в 6 старта 
Шифрин е начело с 525 т. и 
аванс от 105 пред Холденер и 
165 пред Влъхова. 

Вторият слалом в Загреб 

снощи бе отменен заради топ-

лото време и Шифрин трябва 
да почака още малко, за да из-
равни рекорда на Вон. утре и 
в неделя са програмирани два 
гигантски слалома в кранска 
Гора (Словения).

При мъжете алберт Попов 
завърши 21-ви в третия за сезо-

на слалом, проведен на освет-

ление в Гармиш-Партенкир-

хен. Спортист №3 на България 
за 2022 г. бе 11-и след първия 
манш, с изоставане от 1,96 сек. 
от водача Хенрик кристофер-

сен (нор), но във второто спус-

кане между вратите направи 
две грешки, заради които се 
смъкна с 10 места. 21-вото мяс-

то е най-слабото му класиране 
през настоящия сезон. той 
бе 11-и във Вал д’изер на 11 
декември и 10-и в Мадона ди 
кампилио малко преди коле-

да. Личният му рекорд е 4-тото 
място на слалома в куршевел 
от 20 март 2022 г.

Другият ни представител 
в германския курорт - камен 
Златков, падна малко след 
първата контрола в първия 
манш и не завърши.

С общо време 1:47,38 мин. 
кристоферсен записа трета 
поредна победа на слаломи в 
Гармиш след два успеха през 
миналия сезон (на 26 и 27 фев-

руари 2022 г.). на подиума 
се качиха още Мануел Фелер 
(ав) - на 1,22 сек., и клеман 
ноел (Фр) - на 1,46 сек.

Бауиржан исламхан може да продължи кариерата си в Лев-

ски, пише казахстанският сайт “sports.kz”. атакуващият полу-

защитник е добре познат на треньора на “сините” Станимир 
Стоилов. той е национал на казахстан и се завърна във футбола 
преди 2 месеца, след като изтече наказанието му за допинг и взе 
участие в контролите срещу узбекистан и ОаЕ. Футболистът 
споделя пред prosports.kz, че за него приоритет е завръщане в 
кайрат, където игра между 2014 и 2020 г., преди да направи 
трансфер в ал-аин (ОаЕ). МОЛ Фехервар не се е отказал от 
намерението да привлече халфа на Левски андриан краев въ-

преки сделката с Волеренга за вътрешния полузащитник тобиас 
кристенсен, твърди csakfoci.hu. интересът на унгарците към де-

фанзивния полузащитник на “сините” е сериозен, но двата клуба 
не могат да се разберат за трансферната сума. Бившият отбор на 
Георги Миланов изпрати оферта за 700 хил. евро за краев, но 
Левски иска 100 хил. повече. Очаква се преговорите да продъл-

жат. Врачанинът е с отбора на лагера в Дубай. 

СнимкаБТа

Себастиен льоб по пътя към първи етапен успех на рали “Дакар”

австралийската федерация по тенис (та) позволи на спор-

тисти от русия и Беларус да участват на първия турнир от Го-

лемия шлем в Мелбърн, който започва след 10 дни. “този ход 
отговаря на принципите, зададени от министъра на спорта в 
страната”, обявиха от та. тенисистите имаха забрана досега за-

ради руската инвазия в украйна. По-рано украинският посланик 
Василий Мирошниченко призова австралия да забрани участи-

ето на спортисти от двете държави. той се закани да проведе 
среща с директорите на та. В края на февруари 2022 г. МОк 
“препоръча” на спортните федерации да не допускат предста-

вители на русия и Беларус до международни турнири заради 
ситуацията в украйна. на 1 март Международната федерация 
по тенис (итФ) прекъсна членството на двете страни и отмени 
всичките им домакинства, но заради това на тенисистите не бяха 
присъдени точки на турнира “уимбълдън”.

Себастиен Льоб 
спечели IV етап 
на рали „Дакар“

Себастиен Льоб спечели IV етап 
от рали “Дакар” 2023. Легендарно-

то състезание е първи кръг от тазго-

дишния сезон в световния рали рейд 
шампионат на Фиа и ФиМ. Пилотът 
на Бахрейн рейд Екстрийм водеше 
оспорвана битка със сънародника си 
Стефан Петерханзел през по-голямата 
част от 425-те състезателни километра 
около град Хаил. Льоб завърши първи 
за 4:11:34 ч. това е 17-и етапен успех 
на французина и първи за 2023 г. Вто-

ри само на 13 сек. остана Петерханзел 
с ауди. трети на почти 2 мин. завър-

ши карлос Сайнц също с ауди.

Шифрин застига Вон,
доближава Стенмарк
албертПоповe21-винаслаломвГармиш

СнимкаБТа

Микаела Шифрин атакува поредното 
препятствие за победата край Загреб

Казахстанец иска
да играе в Левски

Пуснаха руснаци 
и беларуси на 
„Аустрелиън Оупън“


